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دولت توان دولت توان چرا   چرا 
گرانی ها گرانی ها   مهار  مهار 

را ندارد؟را ندارد؟

ءء

ءء

»ساپینتو«: 

 دوره رونالدو 
هنوز تمام نشده است

»کی روش«:

 دوست دارم در فینال
 با پرتغال بازی کنیم!

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

»طارمی«: نمی توانم 
 بگویم من بهترم

 یا هری کین!

شغلم گلزنی است اما ما یک تیم هستیم؛
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خبر
نقل قول

افزایش سطح عمومی قیمت ها در خلاء نظارت 
ها، نگرانی هایی را برای مردم ایجاد کرده است 
و  کنترل  بدون  خدمات  و  کالا  قیمت  که  چرا 
افزایش می  روز  به  روز  دولت  از سوی  نظارت 
یابد. افزایش قیمتی که داد همه را بالا آورده 
ولی کسی پاسخگو نیست. هر چند درک مردم 

از واقعیت ها بالاست و همه می دانند که 
قرار  اقتصادی  جنگ  و  تحریم  شرایط  در 
و  اجرایی  مسئولان  از  مردم  گله  اما  داریم 

چرا  که  است  این  دولتی  اندرکاران  دست 
بازار قیمت ها بدون هیچ مدیریتی باید 

اینگونه به حال خود رها و قیمت ها 
هر روز گرانتر شوند. 

مردم روزگارشان خوب نیست و با 
دولت،  اقتصادی  های  سیاست 
گرسنگی  و  فقر  از  باری  کوله 
اگرچه  است.  شده  شان  نصیب 
مسائل و مشکلاتی چون تحریم 
از محل  ارزی  ها، کاهش منابع 
نرخ  افزایش  بر  و...  نفت  فروش 
است  تاثیرگذار  کشور  در  تورم 

چنانچه  اقتصاددانان؛  باور  به  اما 
با  مدیریت خاصی دربرنامه ریزی ها 

هدف جلوگیری از رشد افسار گسیخته 
تورم و نقدینگی به خوبی و با کار کارشناسی 

دقیق انجام می شد، اکنون شاهد رشد تورم ۴۱ 
درصدی در کشور نبودیم. گرانی از بازار مرغ 
و تخم مرغ که کالاهای دم دستی تر مردم 
است تا کالاهای لوکس تر مثل خودرو، ارز، 

سکه و طلا، همه را به تسخیر در آورده است و 
بدون هیچ مزاحمتی، افسار گسیخته در میدان 
افسار  گرانی های  این  می تازد.  کشور  اقتصاد 
نفتی  درآمدهای  افزایش  وجود  با  گسیخته 
که  شده  مردم  برای  معمایی  عنوان  به  دولت 
لازم است دولتمردان جواب قانع کننده ای برای 

آن داشته باشند.
و  خوراکی  اقلام  قیمت  افزایش  درحالیکه 
وعده  تاکنون  آغاز سال جاری،   از  غیرخوراکی 
یارانه  تخصیص  با  بازار  کنترل  درباره  دولت 
نقدی و حمایت از گروه های آسیب پذیر جامعه 
را کم اثر کرده و گفته های دولتمردان در زمینه 
کاهش نرخ تورم و بهبود شاخص ها را با علامت 
سوال مواجه کرده است، چرا که آن چیزی که 
در سطح جامعه وجود دارد این است که تاکنون 
تغییری در سفره های مردم ایجاد نشده است. 
البته کارشناسان در این خصوص معتقدند که 
افزایش  بود  قرار  ترجیحی  ارز  حذف  از  پس 
قیمت ها فقط برای چند قلم کالای اساسی باشد 
اما خوش بینی ها دوام زیادی نیاورد و افزایش 
را  دیگر  غیرخوراکی  و  خوراکی  اقلام  قیمت ها 
نیز تحت الشعاع قرار داد و در حال حاضر فشار 
پذیر  آسیب  اقشار  ویژه  به  مردم  بر  بسیاری 
درآمدی  کسری  موضوع  می شود.  وارد  جامعه 
خانوارهای ایرانی و شکاف عمیق بین درآمدها 
معیشت  اخیر  دهه های  در  همواره  مخارج،  و 
افراد را تحت تاثیر قرار داده و به نظر نمی رسد 
دولت در آینده نزدیک نیز اراده و یا توانی برای 

حل معضلات معیشتی مردم داشته باشد.
ناتوانی در تنظیم بازار و کنترل نرخ ها، سوء استفاده 
های پی در پی برخی دلالان از نوسانات قیمتی، 

کسری درآمدی خانوار و ناتوانی دولت در تثبیت 
ایران  اقتصاد  در  را  عمیقی  چالش های  بازارها؛ 
کتاب،  و  بی حساب  گرانی  است.  کرده  ایجاد 
قیمت  لحظه ای  افزایش  و  کنترل  بدون  تورم 
اقتصادی  اوضاع  مدیریت  عدم  از  حکایت  ارز، 
توسط مدیرانی دارد که برای سر و سامان دادن 
سریع مشکلات مردم روی کار آمدند ولی اکنون 
با مطالبات به حق مردمی که از حداقل شرایط 
زندگی محروم شده اند، مواجه هستند. بنابراین 

مشاهده می شود که در این یکساله تمامی نرخ ها 
در سبد معیشت خانوار رشد یافته و کنترل ها و 
نظارت های احتمالی دولت حتی منجر به کاهش 
نرخ یک قلم کالای مصرفی مردم نیز نشده است. 
مهم ترین سوالی که این روزها مردم از یکدیگر 
می  پرسند این است که نرخ ها تا کجا و تا چه 

زمانی قرار است رشد داشته باشد؟ 
چرا دولت توان مهار گرانی ها را ندارد؟ مگر 
ها  قیمت  افزایش  تحمل  حد  چه  تا  مردم 
پاسخ  کیست؟  گرانی ها  این  مقصر  دارند؟  را 
قبل  دولت  یا  سوال،  این  به  دولتمردان 
است، یا دلالان و یا تحریم. اما از نظر افکار 
عمومی، دولت رئیسی مقصر اصلی موج تازه 
و  دولت  عمل  بدون  گرانی هاست. حرف های 
گرانی ها باعث شده تا فضای مجازی پر شود 
انگار  که  رئیس جمهور  از  گلایه  و  انتقاد  از 
هنوز باور ندارد رئیس  جمهور است و دولت 
و  دهد  سروسامان  را  اوضاع  باید  که  اوست 
معلوم نیست وقتی به گرانی ها و شرایط مردم 
مخاطب  را  کسی  چه  دقیقا  می کند  اعتراض 
حرف های خود می داند. بی تردید علت اصلی 
این اتفاقات، ضعف مدیریتی و نظارتی دولت 
پایان  تا  وضعیت  این  می رسد  نظر  به  و  و 
این دولت، تداوم داشته باشد. بنظر می رسد 
در شرایط فعلی هر چه به سمت پایان سال 
حرکت می کنیم این شوک و انفجار قیمتی، 

بیشتر خواهد شد.
معادلات  گرفت.  نادیده  نباید  را  ها  واقعیت 
اقتصادی ایران به معادلات سیاسی گره خورده 
چالش های  بتواند  سریعتر  دولت  هرچه  است. 
جمع  الملل  بین  عرصه  در  را  خود  سیاسی 

برای  هایی  حل  راه  به  تواند  می  زودتر  کند، 
مشکلات اقتصادی دست یابد. راهکار این است 
برطرف کرد و  باید  را  تولیدکننده  که مشکلات 
وجود  که  خالی  ظرفیت های  با  توجه  با  تولید 
از  سری  یک  بنابراین  کند؛  پیدا  افزایش  دارد، 
داخل  در  آن  تامین  که  دارد  وجود  اولیه  مواد 
مدیریت  دلیل  به  اما  است؛  پذیر  امکان  کشور 
نمی افتد.  اتفاق  امر  این  دولت،  غلط و ضعف 
ما مشکلی به عنوان مشکلات و موانع خارجی 
است  دولت  مدیریت  در  اصلی  مشکل  نداریم، 
ارز و منابع ارزی بر می گردد که  که به تامین 
تحریم ها بر شدت این وضعیت، افزوده است. 
شوربختانه سیستم اقتصاد ما چون ناشی 
از عدم نظارت دولت، قدرت خصولتی ها 
این  است،  اداری  دستگاه  فساد  و 
عوامل به ویژه عوامل فساد، موجب 
شد تا دولت نتواند مدیریت بخش 
ارزی را به درستی انجام دهد و 
دچار  تولیدکنندگان  شد  موجب 
مشکل شوند و با کاهش تولید، 
در  تقاضا  و  عرضه  میان  تعادل 
کمبود  با  و  بخورد  هم  به  بازار 
قیمت ها  تقاضا،  افزایش  و  کالا 
و  مهم  نکته  شود.  گران  بازار  در 
اتفاقات،  این  دادن  رخ  در  اصلی 
عدم نظارت و مداخله درست دولت در 
بازار بود تا بتواند جلوی واسطه گری ها، 
امضاهای  و  رانت خواری  سوءاستفاده ها، 
دولت  کند.  مقابله  آن  با  و  بگیرد  را  طلایی 
باید به عنوان متولی اجرایی کشور برنامه های 
به  دادن  سروسامان  برای  مناسبی  اقتصادی 
وضعیت فعلی داشته باشد. طاقت مردم تمام 
شده  است . دولت باید فضای آرامش را در کشور 
در  بدون  و  الساعه  خلق  کند،تصمیمات  ایجاد 
التهاب  دچار  را  کشور  آن  عواقب  گرفتن  نظر 
عمل  منسجم تر  مقداری  باید  دولت  می کند. 
اولویت هایی  دولت  مختلف  بخش های  کند. 
اما  را پیش می برند  آن  و  است  در ذهن شان 
برکه ای است که  اقتصاد  باید توجه داشت که 
قرار  تاثیر  تحت  برکه  تمام  بزنید  تلنگری  اگر 
می گیرد و لذا ما نمی توانیم حقوق بازنشسته را 
تغییر دهیم و فکر کنیم بر سایر مسائل تاثیر 

ندارد.
و  دارد  تاثیر  ارز  بر  بازنشسته  حقوق  قطعا   
حتما ارز بر قیمت مرغ تاثیر دارد و قطعا آن 
چهار قلم کالا که ارز ترجیحی شان حذف شود 
دارد. وقتی مسئولان  تاثیر  دیگر  قلم  بر هزار 
دارد  افزایش  چهارقلم  همین  فقط  می گویند 
کسانی  می زنند؟  را  حرف  این  دلیلی  چه  با 
که به دولت و آقای رئیسی مشاوره می دهند 
کنند.  عمل  بیشتری  تدبیر  با  باید  مقداری 
آقای رئیسی به مردم قول دادید که نقدینگی 
را کنترل کنید؛ عدم برنامه ریزی تیم اقتصادی 
دولت، قیمت ها را نجومی و مسکن را دست 
 ۳۰ بالای  دلار  قیمت  و  است  کرده  نیافتنی 
اساسی  کالاهای  بر  آن  سایه  و  تومان  هزار 
رئیس  آقای  است.  درآورده  را  مردم  صدای 
اقشار متوسط و  رای شما  جمهوری پشتوانه 
پایین جامعه است، همه در وضعیت سختی 
به سر می برند و چاره اندیشی جدی و فوری 
می طلبد و اگر لازم است، تیم اقتصادی تان را 
ترمیم کنید چرا که مردم بیش از این تحمل 

فشار را ندارند.

سارا نصرتی

پوتین:پوتین:  مهرداد تیموری
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 »رییس گروه سلامت هوا و تغییر اقلیم وزارت 
بهداشت« مطرح کرد؛

مرگ و میر ناشی از آلودگی هوا 
بالاتر از ایدز و مالاریا

دکتر »عباس شاهسونی« -رییس گروه سلامت هوا و 
تغییر اقلیم وزارت بهداشت- در گفت وگو با »ایسنا« 
عمده  مسائل  از  یکی  هوا  آلودگی  اینکه  بیان  با 
شهرهای بزرگ جهان شده است،   گفت: گسترش 
بخش های  رشد  جمعیت،    افزایش  شهرنشینی،   
صنعتی، حمل و نقل و الگوی های مصرف نامناسب،   
افزایش  آلودگی هوا  به تشدید  را نسبت  نگرانی ها 
داده است که این آلودگی ها تاثیرات نامطلوبی بر 
سلامتی، رفاه و بهره وری جامعه دارد. آلودگی هوا 
از عوامل خطر زیست محیطی مهم است و  یکی 
هوا  آلاینده های  سطح  کاهش  طریق  از  جوامع 
می توانند بار بیماری های مربوط به سکته مغزی، 
بیماری قلبی،   سرطان ریه و بیماری های تنفسی 
سازمان  رهنمود  دهند.  کاهش  را  مزمن  و  حاد 
بهداشت جهانی در سال ۲۰۰۵ نشان می دهد کاهش 
غلظت ذرات PM۱۰ از ۷۰ میکروگرم در مترمکعب به 
۲۰ میکروگرم در متر مکعب، میزان مرگ را ۱۵ درصد 

کاهش می دهد.
 ۲۰۱۹ سال  در  بهداشت  جهانی  سازمان  افزود:  وی 
تخمین زده بود که آلودگی هوای آزاد و داخل در 
مناطق شهری و روستایی سالیانه منجر به بیش از 
۷ میلیون مرگ زودرس می شود. همچنین بر اساس 
گزارشی در سال ۲۰۱۹ مشخص شد که در جهان به 
طور میانگین حدود ۵۴ درصد از مرگ های زودرس 
مربوط به آلودگی هوا در فضای آزاد به دلیل بیماری 
همچنین  است.  مغزی  سکته  و  قلبی  ایسکمیک 
هفت درصد از مرگ و میر زودرس ناشی از سرطان 
ریه و ۱۹ درصد مرگ و میر زودرس ناشی از بیماری 
مزمن انسداد ریوی مربوط به آلودگی هوا در فضای 

آزاد است.
وزارت  اقلیم  تغییر  و  هوا  سلامت  گروه  رییس 
اساس  بر  هوا  آلودگی  اینکه  به  اشاره  با  بهداشت 
بار بیماری ها چهارمین عامل خطر  آخرین گزارش 
مرگ در جهان است، اظهار کرد: مواجهه با آلودگی 
عامل  چهارمین  یافته  توسعه  کشورهای  در  هوا 
رژیم  متابولیک،  خطرات  از  پس  جهان  در  مرگ 
غذایی و دود سیگار است. این در حالی است که 
در کشورهای در حال توسعه، آلودگی هوا سومین 

ریسک فاکتور مرگ است.
وی افزود: در حال حاضر ۹۹ درصد از جمعیت جهان 
در مناطقی زندگی می کنند که در آن سطح آلودگی 
 PM۲.۵ هوا بالا است )غلظت سالیانه ذرات معلق
بالاتر از رهنمود سازمان جهانی بهداشت یعنی بیش 
از ۵ میکروگرم در متر مکعب است(. نکته شایان 
توجه این است که این خطر در کشورهای با درآمد 
در  مرگ  احتمال  است.  بیشتر  پایین  و  متوسط 
بچه های با سن کمتر از پنج سال در کشورهای کم 
درآمد به علت مواجهه با آلودگی هوا بیش از ۶۰ برابر 
بیشتر از کشورهای پر درآمد است. همچنین تعداد 
مردمی که در جهان سالانه از آلودگی هوا می میرند 
بیش از ۶ برابر تعداد مردمی است که از مالاریا  و 

بیش از ۴ برابر مردمی است که از ایدز می میرند.
از  سالمندان  و  کودکان  اینکه  بر  تاکید  با  او 
هوا  آلودگی  برابر  در  آسیب پذیر  اصلی  گروه های 
هستند، تصریح کرد: در سال ۲۰۱۳ حدود پنج درصد 
از مرگ بچه های زیر پنج سال و ۱۰ درصد از مرگ 
بزرگسالان بالاتر از ۵۰ سال، منتسب به آلودگی هوا 
از سال  الگوی سنی مرگ و میر  این  بوده است. 
۱۹۹۰ بدون تغییر مانده است. از سوی دیگر در بین 
همه سنین و طی همه بازه های زمانی، سهم مردان 
در مرگ زودرس ناشی از آلودگی هوا بیش از زنان 

گزارش شده است.

افزایش سطح عمومی قیمت ها در خلاء نظارت 
ها، نگرانی هایی را برای مردم ایجاد کرده است 
و  کنترل  بدون  خدمات  و  کالا  قیمت  که  چرا 
افزایش می  روز  به  روز  دولت  از سوی  نظارت 
یابد. افزایش قیمتی که داد همه را بالا آورده 
ولی کسی پاسخگو نیست. هر چند درک مردم 

از واقعیت ها بالاست و همه می دانند که 
قرار  اقتصادی  جنگ  و  تحریم  شرایط  در 
و  اجرایی  مسئولان  از  مردم  گله  اما  داریم 

چرا  که  است  این  دولتی  اندرکاران  دست 
بازار قیمت ها بدون هیچ مدیریتی باید 

اینگونه به حال خود رها و قیمت ها 
هر روز گرانتر شوند. 

مردم روزگارشان خوب نیست و با 
دولت،  اقتصادی  های  سیاست 
گرسنگی  و  فقر  از  باری  کوله 
اگرچه  است.  شده  شان  نصیب 
مسائل و مشکلاتی چون تحریم 
از محل  ارزی  ها، کاهش منابع 
نرخ  افزایش  بر  و...  نفت  فروش 
است  تاثیرگذار  کشور  در  تورم 

چنانچه  اقتصاددانان؛  باور  به  اما 
با  مدیریت خاصی دربرنامه ریزی ها 

هدف جلوگیری از رشد افسار گسیخته 
تورم و نقدینگی به خوبی و با کار کارشناسی 

دقیق انجام می شد، اکنون شاهد رشد تورم ۴۱ 
درصدی در کشور نبودیم. گرانی از بازار مرغ 
و تخم مرغ که کالاهای دم دستی تر مردم 
است تا کالاهای لوکس تر مثل خودرو، ارز، 

سکه و طلا، همه را به تسخیر در آورده است و 
بدون هیچ مزاحمتی، افسار گسیخته در میدان 
افسار  گرانی های  این  می تازد.  کشور  اقتصاد 
نفتی  درآمدهای  افزایش  وجود  با  گسیخته 
که  شده  مردم  برای  معمایی  عنوان  به  دولت 
لازم است دولتمردان جواب قانع کننده ای برای 

آن داشته باشند.
و  خوراکی  اقلام  قیمت  افزایش  درحالیکه 
وعده  تاکنون  آغاز سال جاری،   از  غیرخوراکی 
یارانه  تخصیص  با  بازار  کنترل  درباره  دولت 
نقدی و حمایت از گروه های آسیب پذیر جامعه 
را کم اثر کرده و گفته های دولتمردان در زمینه 
کاهش نرخ تورم و بهبود شاخص ها را با علامت 
سوال مواجه کرده است، چرا که آن چیزی که 
در سطح جامعه وجود دارد این است که تاکنون 
تغییری در سفره های مردم ایجاد نشده است. 
البته کارشناسان در این خصوص معتقدند که 
افزایش  بود  قرار  ترجیحی  ارز  حذف  از  پس 
قیمت ها فقط برای چند قلم کالای اساسی باشد 
اما خوش بینی ها دوام زیادی نیاورد و افزایش 
را  دیگر  غیرخوراکی  و  خوراکی  اقلام  قیمت ها 
نیز تحت الشعاع قرار داد و در حال حاضر فشار 
پذیر  آسیب  اقشار  ویژه  به  مردم  بر  بسیاری 
درآمدی  کسری  موضوع  می شود.  وارد  جامعه 
خانوارهای ایرانی و شکاف عمیق بین درآمدها 
معیشت  اخیر  دهه های  در  همواره  مخارج،  و 
افراد را تحت تاثیر قرار داده و به نظر نمی رسد 
دولت در آینده نزدیک نیز اراده و یا توانی برای 

حل معضلات معیشتی مردم داشته باشد.
ناتوانی در تنظیم بازار و کنترل نرخ ها، سوء استفاده 
های پی در پی برخی دلالان از نوسانات قیمتی، 

کسری درآمدی خانوار و ناتوانی دولت در تثبیت 
ایران  اقتصاد  در  را  عمیقی  چالش های  بازارها؛ 
کتاب،  و  بی حساب  گرانی  است.  کرده  ایجاد 
قیمت  لحظه ای  افزایش  و  کنترل  بدون  تورم 
اقتصادی  اوضاع  مدیریت  عدم  از  حکایت  ارز، 
توسط مدیرانی دارد که برای سر و سامان دادن 
سریع مشکلات مردم روی کار آمدند ولی اکنون 
با مطالبات به حق مردمی که از حداقل شرایط 
زندگی محروم شده اند، مواجه هستند. بنابراین 

مشاهده می شود که در این یکساله تمامی نرخ ها 
در سبد معیشت خانوار رشد یافته و کنترل ها و 
نظارت های احتمالی دولت حتی منجر به کاهش 
نرخ یک قلم کالای مصرفی مردم نیز نشده است. 
مهم ترین سوالی که این روزها مردم از یکدیگر 
می  پرسند این است که نرخ ها تا کجا و تا چه 

زمانی قرار است رشد داشته باشد؟ 
چرا دولت توان مهار گرانی ها را ندارد؟ مگر 
ها  قیمت  افزایش  تحمل  حد  چه  تا  مردم 
پاسخ  کیست؟  گرانی ها  این  مقصر  دارند؟  را 
قبل  دولت  یا  سوال،  این  به  دولتمردان 
است، یا دلالان و یا تحریم. اما از نظر افکار 
عمومی، دولت رئیسی مقصر اصلی موج تازه 
و  دولت  عمل  بدون  گرانی هاست. حرف های 
گرانی ها باعث شده تا فضای مجازی پر شود 
انگار  که  رئیس جمهور  از  گلایه  و  انتقاد  از 
هنوز باور ندارد رئیس  جمهور است و دولت 
و  دهد  سروسامان  را  اوضاع  باید  که  اوست 
معلوم نیست وقتی به گرانی ها و شرایط مردم 
مخاطب  را  کسی  چه  دقیقا  می کند  اعتراض 
حرف های خود می داند. بی تردید علت اصلی 
این اتفاقات، ضعف مدیریتی و نظارتی دولت 
پایان  تا  وضعیت  این  می رسد  نظر  به  و  و 
این دولت، تداوم داشته باشد. بنظر می رسد 
در شرایط فعلی هر چه به سمت پایان سال 
حرکت می کنیم این شوک و انفجار قیمتی، 

بیشتر خواهد شد.
معادلات  گرفت.  نادیده  نباید  را  ها  واقعیت 
اقتصادی ایران به معادلات سیاسی گره خورده 
چالش های  بتواند  سریعتر  دولت  هرچه  است. 
جمع  الملل  بین  عرصه  در  را  خود  سیاسی 

برای  هایی  حل  راه  به  تواند  می  زودتر  کند، 
مشکلات اقتصادی دست یابد. راهکار این است 
برطرف کرد و  باید  را  تولیدکننده  که مشکلات 
وجود  که  خالی  ظرفیت های  با  توجه  با  تولید 
از  سری  یک  بنابراین  کند؛  پیدا  افزایش  دارد، 
داخل  در  آن  تامین  که  دارد  وجود  اولیه  مواد 
مدیریت  دلیل  به  اما  است؛  پذیر  امکان  کشور 
نمی افتد.  اتفاق  امر  این  دولت،  غلط و ضعف 
ما مشکلی به عنوان مشکلات و موانع خارجی 
است  دولت  مدیریت  در  اصلی  مشکل  نداریم، 
ارز و منابع ارزی بر می گردد که  که به تامین 
تحریم ها بر شدت این وضعیت، افزوده است. 
شوربختانه سیستم اقتصاد ما چون ناشی 
از عدم نظارت دولت، قدرت خصولتی ها 
این  است،  اداری  دستگاه  فساد  و 
عوامل به ویژه عوامل فساد، موجب 
شد تا دولت نتواند مدیریت بخش 
ارزی را به درستی انجام دهد و 
دچار  تولیدکنندگان  شد  موجب 
مشکل شوند و با کاهش تولید، 
در  تقاضا  و  عرضه  میان  تعادل 
کمبود  با  و  بخورد  هم  به  بازار 
قیمت ها  تقاضا،  افزایش  و  کالا 
و  مهم  نکته  شود.  گران  بازار  در 
اتفاقات،  این  دادن  رخ  در  اصلی 
عدم نظارت و مداخله درست دولت در 
بازار بود تا بتواند جلوی واسطه گری ها، 
امضاهای  و  رانت خواری  سوءاستفاده ها، 
دولت  کند.  مقابله  آن  با  و  بگیرد  را  طلایی 
باید به عنوان متولی اجرایی کشور برنامه های 
به  دادن  سروسامان  برای  مناسبی  اقتصادی 
وضعیت فعلی داشته باشد. طاقت مردم تمام 
شده  است . دولت باید فضای آرامش را در کشور 
در  بدون  و  الساعه  خلق  کند،تصمیمات  ایجاد 
التهاب  دچار  را  کشور  آن  عواقب  گرفتن  نظر 
عمل  منسجم تر  مقداری  باید  دولت  می کند. 
اولویت هایی  دولت  مختلف  بخش های  کند. 
اما  را پیش می برند  آن  و  است  در ذهن شان 
برکه ای است که  اقتصاد  باید توجه داشت که 
قرار  تاثیر  تحت  برکه  تمام  بزنید  تلنگری  اگر 
می گیرد و لذا ما نمی توانیم حقوق بازنشسته را 
تغییر دهیم و فکر کنیم بر سایر مسائل تاثیر 

ندارد.
و  دارد  تاثیر  ارز  بر  بازنشسته  حقوق  قطعا   
حتما ارز بر قیمت مرغ تاثیر دارد و قطعا آن 
چهار قلم کالا که ارز ترجیحی شان حذف شود 
دارد. وقتی مسئولان  تاثیر  دیگر  قلم  بر هزار 
دارد  افزایش  چهارقلم  همین  فقط  می گویند 
کسانی  می زنند؟  را  حرف  این  دلیلی  چه  با 
که به دولت و آقای رئیسی مشاوره می دهند 
کنند.  عمل  بیشتری  تدبیر  با  باید  مقداری 
آقای رئیسی به مردم قول دادید که نقدینگی 
را کنترل کنید؛ عدم برنامه ریزی تیم اقتصادی 
دولت، قیمت ها را نجومی و مسکن را دست 
 ۳۰ بالای  دلار  قیمت  و  است  کرده  نیافتنی 
اساسی  کالاهای  بر  آن  سایه  و  تومان  هزار 
رئیس  آقای  است.  درآورده  را  مردم  صدای 
اقشار متوسط و  رای شما  جمهوری پشتوانه 
پایین جامعه است، همه در وضعیت سختی 
به سر می برند و چاره اندیشی جدی و فوری 
می طلبد و اگر لازم است، تیم اقتصادی تان را 
ترمیم کنید چرا که مردم بیش از این تحمل 

فشار را ندارند.

»دنیایهوادار«بررسیمیکند؛

چرا دولت توان مهار گرانی ها را ندارد؟
سارا نصرتی

پوتین:پوتین:  مهرداد تیموری
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گزارش

»دنیایهوادار«گزارشمیدهد؛

افزایش ۱۰۰ درصدی قیمت پیاز و گوجه در بازار!

اجتماعی
شناسایی ۴۷ بیمار جدید مبتلا به کرونا

در کشور  کووید۱۹  به  مبتلا  بیمار جدید  تشخیصی، ۴۷  قطعی  معیارهای  اساس  بر  و  گذشته  روز  در شبانه 
شناسایی و ۲۶ نفر از آنها بستری شدند. مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۷ میلیون و ۵۵۹ هزار و ۲۵۸ 
نفر رسید. تا کنون ۷ میلیون ۳۳۴ هزار و ۶۶۱ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده 
اند. ۸۷ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند.

قیمت برخی از اقلام صیفی جات در هفته گذشته با 
افزایش روبرو شده، به طوری که قیمت پیاز سفید و 
شیری در مغازه های سطح شهر تهران به ۱۶ هزارتومان 
در  این  است.  رسیده  هزارتومان   ۲۲ به  قرمز  پیاز  و 
تا   ۱۱ حدود  آن  قیمت  قبل  هفته های  که  حالیست 
نیز طی یک  فرنگی  بود. قیمت گوجه  ۱۴ هزارتومان 
کیلویی  از  درصدی   ۱۰۰ از  بیش  افزایش  با  اخیر  ماه 
۹ هزار تومان، به بیش از ۲۰ هزار تومان رسیده، این 
درحالیست که افزایش قیمت ارز باعث شده که انگیزه 
روزانه  و  شود  بیشتر  کشاورزی  محصولات  صادرات 
ایرانی را به  تعداد زیادی تریلی محصولات کشاورزی 
بازارهای کشورهای همسایه از جمله پاکستان و عراق 
با  داخل  در  که  شده  باعث  موضوع  این  کنند.  حمل 
از  برخی  در  قیمت ها  و  شویم  مواجه  عرضه  کمبود 

محصولات تا ۱۰۰ درصد افزایش یابند.
این  فرارو؛  از  نقل  به  و  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
اتحادیه  -رئیس  کارگر«  »اسدالله  که  درحالیست 
فروشندگان میوه و سبزی استان تهران- علت افزایش 
قیمت ها را تغییر فصل می داند و می گوید: »همیشه در 
این موقع سال محصولات دورشهری به اتمام می رسد 
این  که  می آید  دست  به  کشور  جنوب  محصولات  و 
می شود.«  اقلام  برخی  قیمت  تغییر  به  منجر  تغییر 
وی در پاسخ به اینکه آیا بارندگی های اخیر منجر به 
از بین رفتن محصولات از جمله گوجه فرنگی و پیاز 
»بارندگی  گفت:  است؟  نشده  آن ها  قیمت  افزایش  و 
افتاده، ولی علت اصلی نیست و ممکن است  اتفاق 
تنها منجر به کندی در برداشت محصولات شده باشد. 
انبوه گوجه فرنگی و پیاز محصولات  با ورود  معمولا 
ارزان می شود، این فرآیند در سال های قبل ۱۵ روز تا 
یک ماه طول می کشید، ولی به نظر می رسد که امسال 
قیمت ها  و  شود  بازار  وارد  جنوب  محصولات  زودتر 

کاهش یابد.«
و  کشاورزی  وزیر  اسبق  -معاون  قنبری«  »علی  اما 
فرا  با  اینکه  به  اشاره  با  اقتصادی-  مسائل  کارشناس 
محصولات  قیمت  افزایش  شاهد  سرما  فصل  رسیدن 
کشاورزی در بازار هستیم، اظهار داشت: »این موضوع 
دلایل متعددی دارد، در وهله اول با توجه به افزایش 
تورم در بازارهای مختلف شاهد سرکشی این تورم به 
بازارهای مصرفی هستیم. در حال حاضر نیز بازار مواد 
روبرو  این وضعیت  با  غذایی و محصولات کشاورزی 

را  اقلام  بهای  افزایش  موجبات  مسئله  این  که  شده 
بازار فراهم کرده است. در وهله دوم نیز به دلیل  در 
افزایش تقاضا در بازار و کمبود عرضه، رشد قیمت ها در 
بازار محصولات کشاورزی رخ داده. همچنین با توجه به 
فرا رسیدن فصل سرما کمبودهایی در بازار وجود دارد. 
از سویی افزایش میزان صادرات و ممنوعیت واردات و 
همچنین احتکاری که در بازار ممکن است انجام شده 
باشد، از دیگر مسائلی است که می تواند زمینه افزایش 

قیمت کالاهای مورد نیاز مردم را فراهم کرده باشد.«
قنبری با اشاره به اینکه متاسفانه وضعیت کشاورزی 
در کشور حال و روز خوشی ندارد، گفت: »با توجه به 
مشکلاتی نظیر کم آبی، خشکسالی و تحلیل خاک، 
شاهد هستیم که حجم تولید محصولات در کشور با 
کاهش روبرو شده. از سوی دیگر با توجه به وضعیت 
موج  اوضاع،  بدتر شدن  و  سال  چند  در طی  کشور 
این  که  است  رسیده  کشاورزان  به  حتی  مهاجرت 
موضوع امنیت غذایی کشور را با تهدید روبرو می کند و 
علاوه بر کمبود، افزایش قیمت محصولات کشاورزی 
نیز یکی از دلایل آن است. در هر صورت تا زمانی که 
ما در حوزه محصولات کشاورزی به یک برنامه ریزی 
درست و اصولی نرسیم که بر اساس امکانات موجود 
بتوانیم غذای مورد نیاز کشور را در داخل تولید کنیم، 
همواره  دارد،  وجود  بازار  در  که  قیمت های  افزایش 

با  کشاورزان  نیازهای  تامین  در  دولت  می دهد.  رخ 
مشکل روبرو است، در خصوص تامین سم و کود با 
توجه به افزایش قیمت هایی که این اقلام داشتند 
و حذف ارز دولتی برای واردات آن ها، کشاورزان در 
برخی استان ها در این زمینه با چالش روبرو شده اند. 
نیاز کشاورزان  به  بتوانند  باید  دولت  اساس  این  بر 
درستی پاسخ دهد تا تولیدات کشاورزی در کشور به 

میزان قابل قبولی برسد.«
با توجه به شرایط تورمی کشور، افزایش قیمت کالاهای 
اساسی و مایحتاج ضروری مردم اجتناب ناپذیر است 
و تا زمانی که دولت نتواند زمینه کنترل تورم و مهار 
نقدینگی را دستور کار خود قرار دهد، هر روز مشاهده 
می کنیم در یک بازاری افزایش قیمت ها روی می دهد. 
بنابراین در چنین شرایطی رشد بهای کالا و خدمات 
ادامه می یابد، در چنین شرایطی میزان عرضه کالا در 
کشور و در بازارهای مختلف به نسبت تقاضا به نوعی 
بالانس نیست و همین موضوع قیمت ها را بالا می برد. 
متاسفانه با توجه به وضعیت رکود تورمی که در اقتصاد 
کشور وجود دارد، این مسئله موجبات کاهش عرضه 
حاضر  حال  در  زیرا  آورده.  فراهم  را  کشور  اقتصاد  در 
تولیدکنندگان با مشکلات بسیار زیادی روبرو هستند 
به  اقتصادی کشور  آن می شود، وضعیت  از  مانع  که 

تعادل برسد.«

گرچه امسال سومین پاییز همراه با خشکسالی را سپری می کنیم و 
میزان بارش های آن با کاهش همراه است، اما از ابتدای سال آبی 
جاری و با بارش های نه چندان مناسب وضعیت سدهای مهم کشور 
بهبود اندکی یافته است. بر اساس تازه ترین گزارش دفتر اطلاعات 
و داده های آب کشور، حجم آب موجود در سدهای کشور از ابتدای 
سال آبی جاری تا روز شنبه، ۲۸ آبان ماه در حالی به رقم ۱۷ میلیارد 
و ۹۳۰ میلیون مترمکعب رسیده که نسبت به مدت مشابه پارسال که 
این رقم ۱۷ میلیارد و ۶۵۰ میلیون مترمکعب بوده، از رشد ۲ درصدی 
برخوردار شده است. همچنین این رقم روز ۲۱ آبان ماه ۱۷ میلیارد و 
۸۰۰ میلیون مترمکعب بود که رشد کمی را نشان می دهد. کل آب 
تا  جاری  آبی  سال  ابتدای  از  نیز  کشور  مخازن سدهای  به  ورودی 
۲۸ آبان ماه به رقم ۲ میلیارد و ۲۴ میلیون مترمکعب رسیده که در 
مقایسه با مدت مشابه در سال آبی پارسال که ۲ میلیارد و ۱۰ میلیون 

مترمکعب بوده رشد ۱۱ درصدی یافته است.

گفت:  بودجه-  و  برنامه  سازمان  -رئیس  میرکاظمی«  مسعود  »سید 
جداول بودجه امسال دیر هنگام و در مردادماه به دولت ابلاغ شد و 
از این جهت، بررسی دو مرحله ای این لایحه در مجلس، یکپارچگی 
طرحی  در  نمایندگان  می کند.  مشکل  دچار  را  دولت  برنامه های 
دوفوریتی خواستند تا روند بررسی لایحه بودجه به صورت دومرحله ای 
باشد که مرحله نخست تبصره ها و مرحله دوم جداول بررسی شود؛ ما 
ارسال جداول بودجه به مجلس را به صلاح نمی دانیم، زیرا مردادماه 
امسال جداول بودجه ۱۴۰۱ به دولت ابلاغ شد و از این جهت جمع 
کردن یکپارچگی برنامه های دولت دچار مشکل می شود. از همین ماه 
آبان، اصلاحات انجام می شود و ما به التفاوت مهرماه در همین حقوق 
آبان پرداخت می شود. همچنین قانون اصلاح قانون بودجه سال ۱۴۰۱ 
کل کشور و ترمیم حقوق کارکنان و بازنشستگان کشوری و لشکری ۱۶ 
آبان در نامه ای از محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی به 

سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور ابلاغ شد.

محض اطلاع نقل قول

افزایش حقوق کارمندان از 
آبان اعمال می شود

رشد ۲ درصدی حجم آب 
مخازن سدهای کشور

 

کاوش

طرح تفکیک منتفی شد؛

پایان یک جدال ۷ ساله
ایسنا-    وزارت صنعت، معدن و تجارت در سال 
معادن  و  صنایع  وزارتخانه  دو  ادغام  با   ۱۳۹۰
دولت  راستای کوچک سازی  در  و  بازرگانی  و 
مجلس  سال  هشت  از  بعد  شد،  اما  تشکیل 
روز  علنی  جلسه  در  سرانجام  اسلامی  شورای 
با کلیات  چهارشنبه سوم مهرماه سال گذشته 
طرح تشکیل وزارت تجارت و خدمات بازرگانی 
گذشت  با   ۱۳۹۴ سال  در  البته  کرد.  موافقت 
احیای  وزارتخانه،  دو  این  ادغام  از  چهار سال 
و  افتاد  زبان ها  سر  بر  بازرگانی  وزارت  مجدد 
موضوع  با  لایحه ای   ۱۳۹۶ سال  در  نیز  دولت 
به  صنعت  وزارت  از  بازرگانی  بخش  انفصال 
این طرح  به  اما مجلسی ها  بود،  برده  مجلس 
اینکه  وجود  با  و  ندادند  نشان  خوش  روی 
درخواست  بار  سه  اسلامی  شورای  مجلس 
دولت مبنی بر تفکیک صنعت از بازرگانی را رد 
کرد، در نهایت دولت پیروز میدان شد و رای 

مثبت مجلس را برای این طرح گرفت.
در نهایت یکشنبه، ۲۱ اردیبهشت ۱۳۹۹ بررسی 
ایرادات شورای نگهبان در طرح تشکیل وزارت 
تجارت و خدمات بازرگانی در  دستور کار جلسه 
علنی مجلس شورای اسلامی قرار گرفت. یکی 
ماده   ۱ تبصره  به  نگهبان  شورای  ایرادات  از 
مصوبه  نمایندگان  که  بود  طرح  این  واحده 
تصویب  را  ایراد  این  رفع  برای  کمیسیون 
نکردند. مصوبه کمیسیون این بود که از تاریخ 
اختیارات  و  وظایف  کلیه  قانون  این  تصویب 
و  و صنایع  بازرگانی  وزارتخانه های  از  هر یک 
معادن مطابق وظایف و اختیارات دستگاه های 
وزارتخانه  دو  تشکیل  قانون  از  قبل  آنها  تابع 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و صنعت، معدن و 
تجارت مصوب ۸ تیرماه ۱۳۹۰ است. در نهایت 
بعد از این که این ماده رای نیاورد، این طرح 

از دستور کار مجلس خارج شد.
البته ماجرای تفکیک در دولت دوازدهم تمام 
پیگیر  مجلس  نیز  جدید  دولت  در  و  نشد 
تفکیک وزارت صمت شد. بعد از مدتی بحث 
ماه  تیر  و  شد  مطرح  صمت  وزیر  استیضاح 
از  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس  امسال 
فرصت دو ماهه مجلس به دولت برای ارسال 
وزارت  تفکیک  منظور  به  مجلس  به  لایحه 
در  و اصلاح ساختار  تجارت  و  صنعت، معدن 
این  هرچند  است.  داده  خبر  وزارتخانه  این 
وضعیت  جمله  از  دیگری  حواشی  استیضاح 
برخی  و  داشت  هم  معادن  و  خودروسازی 
بهانه ای  بیشتر  وزارتخانه  تفکیک  معتقدند 
صمت  وزیر  نهایت  در  بود.  استیضاح  برای 
استیضاح شد، اما وزیر صمت ماند. سید رضا 
فاطمی امین چند روز بعد از جلسه استیضاح 
زمینه  این  در  پاسخ  در  خبرنگاران  جمع  در 
صمت  وزارت  تفکیک  موضوع  که  کرد  تاکید 
منتفی شده است و این چنین به نظر می رسد 
است.  شده  تمام  جدال  این  فعلا  حداقل  که 
تفکیک  پایان  نقطه  اینجا  که  دید  باید  حال 
این  هم  باز  آینده  در  یا  است  صمت  وزارت 

موضوع محل بحث و جدال خواهد شد.

داستان جلد
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گزارش

اجتماعی
شناسایی ۴۷ بیمار جدید مبتلا به کرونا

در کشور  کووید۱۹  به  مبتلا  بیمار جدید  تشخیصی، ۴۷  قطعی  معیارهای  اساس  بر  و  گذشته  روز  در شبانه 
شناسایی و ۲۶ نفر از آنها بستری شدند. مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۷ میلیون و ۵۵۹ هزار و ۲۵۸ 
نفر رسید. تا کنون ۷ میلیون ۳۳۴ هزار و ۶۶۱ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده 
اند. ۸۷ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند.

قیمت برخی از اقلام صیفی جات در هفته گذشته با 
افزایش روبرو شده، به طوری که قیمت پیاز سفید و 
شیری در مغازه های سطح شهر تهران به ۱۶ هزارتومان 
در  این  است.  رسیده  هزارتومان   ۲۲ به  قرمز  پیاز  و 
تا   ۱۱ حدود  آن  قیمت  قبل  هفته های  که  حالیست 
نیز طی یک  فرنگی  بود. قیمت گوجه  ۱۴ هزارتومان 
کیلویی  از  درصدی   ۱۰۰ از  بیش  افزایش  با  اخیر  ماه 
۹ هزار تومان، به بیش از ۲۰ هزار تومان رسیده، این 
درحالیست که افزایش قیمت ارز باعث شده که انگیزه 
روزانه  و  شود  بیشتر  کشاورزی  محصولات  صادرات 
ایرانی را به  تعداد زیادی تریلی محصولات کشاورزی 
بازارهای کشورهای همسایه از جمله پاکستان و عراق 
با  داخل  در  که  شده  باعث  موضوع  این  کنند.  حمل 
از  برخی  در  قیمت ها  و  شویم  مواجه  عرضه  کمبود 

محصولات تا ۱۰۰ درصد افزایش یابند.
این  فرارو؛  از  نقل  به  و  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
اتحادیه  -رئیس  کارگر«  »اسدالله  که  درحالیست 
فروشندگان میوه و سبزی استان تهران- علت افزایش 
قیمت ها را تغییر فصل می داند و می گوید: »همیشه در 
این موقع سال محصولات دورشهری به اتمام می رسد 
این  که  می آید  دست  به  کشور  جنوب  محصولات  و 
می شود.«  اقلام  برخی  قیمت  تغییر  به  منجر  تغییر 
وی در پاسخ به اینکه آیا بارندگی های اخیر منجر به 
از بین رفتن محصولات از جمله گوجه فرنگی و پیاز 
»بارندگی  گفت:  است؟  نشده  آن ها  قیمت  افزایش  و 
افتاده، ولی علت اصلی نیست و ممکن است  اتفاق 
تنها منجر به کندی در برداشت محصولات شده باشد. 
انبوه گوجه فرنگی و پیاز محصولات  با ورود  معمولا 
ارزان می شود، این فرآیند در سال های قبل ۱۵ روز تا 
یک ماه طول می کشید، ولی به نظر می رسد که امسال 
قیمت ها  و  شود  بازار  وارد  جنوب  محصولات  زودتر 

کاهش یابد.«
و  کشاورزی  وزیر  اسبق  -معاون  قنبری«  »علی  اما 
فرا  با  اینکه  به  اشاره  با  اقتصادی-  مسائل  کارشناس 
محصولات  قیمت  افزایش  شاهد  سرما  فصل  رسیدن 
کشاورزی در بازار هستیم، اظهار داشت: »این موضوع 
دلایل متعددی دارد، در وهله اول با توجه به افزایش 
تورم در بازارهای مختلف شاهد سرکشی این تورم به 
بازارهای مصرفی هستیم. در حال حاضر نیز بازار مواد 
روبرو  این وضعیت  با  غذایی و محصولات کشاورزی 

را  اقلام  بهای  افزایش  موجبات  مسئله  این  که  شده 
بازار فراهم کرده است. در وهله دوم نیز به دلیل  در 
افزایش تقاضا در بازار و کمبود عرضه، رشد قیمت ها در 
بازار محصولات کشاورزی رخ داده. همچنین با توجه به 
فرا رسیدن فصل سرما کمبودهایی در بازار وجود دارد. 
از سویی افزایش میزان صادرات و ممنوعیت واردات و 
همچنین احتکاری که در بازار ممکن است انجام شده 
باشد، از دیگر مسائلی است که می تواند زمینه افزایش 

قیمت کالاهای مورد نیاز مردم را فراهم کرده باشد.«
قنبری با اشاره به اینکه متاسفانه وضعیت کشاورزی 
در کشور حال و روز خوشی ندارد، گفت: »با توجه به 
مشکلاتی نظیر کم آبی، خشکسالی و تحلیل خاک، 
شاهد هستیم که حجم تولید محصولات در کشور با 
کاهش روبرو شده. از سوی دیگر با توجه به وضعیت 
موج  اوضاع،  بدتر شدن  و  سال  چند  در طی  کشور 
این  که  است  رسیده  کشاورزان  به  حتی  مهاجرت 
موضوع امنیت غذایی کشور را با تهدید روبرو می کند و 
علاوه بر کمبود، افزایش قیمت محصولات کشاورزی 
نیز یکی از دلایل آن است. در هر صورت تا زمانی که 
ما در حوزه محصولات کشاورزی به یک برنامه ریزی 
درست و اصولی نرسیم که بر اساس امکانات موجود 
بتوانیم غذای مورد نیاز کشور را در داخل تولید کنیم، 
همواره  دارد،  وجود  بازار  در  که  قیمت های  افزایش 

با  کشاورزان  نیازهای  تامین  در  دولت  می دهد.  رخ 
مشکل روبرو است، در خصوص تامین سم و کود با 
توجه به افزایش قیمت هایی که این اقلام داشتند 
و حذف ارز دولتی برای واردات آن ها، کشاورزان در 
برخی استان ها در این زمینه با چالش روبرو شده اند. 
نیاز کشاورزان  به  بتوانند  باید  دولت  اساس  این  بر 
درستی پاسخ دهد تا تولیدات کشاورزی در کشور به 

میزان قابل قبولی برسد.«
با توجه به شرایط تورمی کشور، افزایش قیمت کالاهای 
اساسی و مایحتاج ضروری مردم اجتناب ناپذیر است 
و تا زمانی که دولت نتواند زمینه کنترل تورم و مهار 
نقدینگی را دستور کار خود قرار دهد، هر روز مشاهده 
می کنیم در یک بازاری افزایش قیمت ها روی می دهد. 
بنابراین در چنین شرایطی رشد بهای کالا و خدمات 
ادامه می یابد، در چنین شرایطی میزان عرضه کالا در 
کشور و در بازارهای مختلف به نسبت تقاضا به نوعی 
بالانس نیست و همین موضوع قیمت ها را بالا می برد. 
متاسفانه با توجه به وضعیت رکود تورمی که در اقتصاد 
کشور وجود دارد، این مسئله موجبات کاهش عرضه 
حاضر  حال  در  زیرا  آورده.  فراهم  را  کشور  اقتصاد  در 
تولیدکنندگان با مشکلات بسیار زیادی روبرو هستند 
به  اقتصادی کشور  آن می شود، وضعیت  از  مانع  که 

تعادل برسد.«

گرچه امسال سومین پاییز همراه با خشکسالی را سپری می کنیم و 
میزان بارش های آن با کاهش همراه است، اما از ابتدای سال آبی 
جاری و با بارش های نه چندان مناسب وضعیت سدهای مهم کشور 
بهبود اندکی یافته است. بر اساس تازه ترین گزارش دفتر اطلاعات 
و داده های آب کشور، حجم آب موجود در سدهای کشور از ابتدای 
سال آبی جاری تا روز شنبه، ۲۸ آبان ماه در حالی به رقم ۱۷ میلیارد 
و ۹۳۰ میلیون مترمکعب رسیده که نسبت به مدت مشابه پارسال که 
این رقم ۱۷ میلیارد و ۶۵۰ میلیون مترمکعب بوده، از رشد ۲ درصدی 
برخوردار شده است. همچنین این رقم روز ۲۱ آبان ماه ۱۷ میلیارد و 
۸۰۰ میلیون مترمکعب بود که رشد کمی را نشان می دهد. کل آب 
تا  جاری  آبی  سال  ابتدای  از  نیز  کشور  مخازن سدهای  به  ورودی 
۲۸ آبان ماه به رقم ۲ میلیارد و ۲۴ میلیون مترمکعب رسیده که در 
مقایسه با مدت مشابه در سال آبی پارسال که ۲ میلیارد و ۱۰ میلیون 

مترمکعب بوده رشد ۱۱ درصدی یافته است.

گفت:  بودجه-  و  برنامه  سازمان  -رئیس  میرکاظمی«  مسعود  »سید 
جداول بودجه امسال دیر هنگام و در مردادماه به دولت ابلاغ شد و 
از این جهت، بررسی دو مرحله ای این لایحه در مجلس، یکپارچگی 
طرحی  در  نمایندگان  می کند.  مشکل  دچار  را  دولت  برنامه های 
دوفوریتی خواستند تا روند بررسی لایحه بودجه به صورت دومرحله ای 
باشد که مرحله نخست تبصره ها و مرحله دوم جداول بررسی شود؛ ما 
ارسال جداول بودجه به مجلس را به صلاح نمی دانیم، زیرا مردادماه 
امسال جداول بودجه ۱۴۰۱ به دولت ابلاغ شد و از این جهت جمع 
کردن یکپارچگی برنامه های دولت دچار مشکل می شود. از همین ماه 
آبان، اصلاحات انجام می شود و ما به التفاوت مهرماه در همین حقوق 
آبان پرداخت می شود. همچنین قانون اصلاح قانون بودجه سال ۱۴۰۱ 
کل کشور و ترمیم حقوق کارکنان و بازنشستگان کشوری و لشکری ۱۶ 
آبان در نامه ای از محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی به 

سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور ابلاغ شد.

محض اطلاع نقل قول

افزایش حقوق کارمندان از 
آبان اعمال می شود

رشد ۲ درصدی حجم آب 
مخازن سدهای کشور
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گزارش

»دنیایهوادار«گزارشمیدهد؛

افزایش ۱۰۰ درصدی قیمت پیاز و گوجه در بازار!

اجتماعی
شناسایی ۴۷ بیمار جدید مبتلا به کرونا

در کشور  کووید۱۹  به  مبتلا  بیمار جدید  تشخیصی، ۴۷  قطعی  معیارهای  اساس  بر  و  گذشته  روز  در شبانه 
شناسایی و ۲۶ نفر از آنها بستری شدند. مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۷ میلیون و ۵۵۹ هزار و ۲۵۸ 
نفر رسید. تا کنون ۷ میلیون ۳۳۴ هزار و ۶۶۱ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده 
اند. ۸۷ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند.

قیمت برخی از اقلام صیفی جات در هفته گذشته با 
افزایش روبرو شده، به طوری که قیمت پیاز سفید و 
شیری در مغازه های سطح شهر تهران به ۱۶ هزارتومان 
در  این  است.  رسیده  هزارتومان   ۲۲ به  قرمز  پیاز  و 
تا   ۱۱ حدود  آن  قیمت  قبل  هفته های  که  حالیست 
نیز طی یک  فرنگی  بود. قیمت گوجه  ۱۴ هزارتومان 
کیلویی  از  درصدی   ۱۰۰ از  بیش  افزایش  با  اخیر  ماه 
۹ هزار تومان، به بیش از ۲۰ هزار تومان رسیده، این 
درحالیست که افزایش قیمت ارز باعث شده که انگیزه 
روزانه  و  شود  بیشتر  کشاورزی  محصولات  صادرات 
ایرانی را به  تعداد زیادی تریلی محصولات کشاورزی 
بازارهای کشورهای همسایه از جمله پاکستان و عراق 
با  داخل  در  که  شده  باعث  موضوع  این  کنند.  حمل 
از  برخی  در  قیمت ها  و  شویم  مواجه  عرضه  کمبود 

محصولات تا ۱۰۰ درصد افزایش یابند.
این  فرارو؛  از  نقل  به  و  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
اتحادیه  -رئیس  کارگر«  »اسدالله  که  درحالیست 
فروشندگان میوه و سبزی استان تهران- علت افزایش 
قیمت ها را تغییر فصل می داند و می گوید: »همیشه در 
این موقع سال محصولات دورشهری به اتمام می رسد 
این  که  می آید  دست  به  کشور  جنوب  محصولات  و 
می شود.«  اقلام  برخی  قیمت  تغییر  به  منجر  تغییر 
وی در پاسخ به اینکه آیا بارندگی های اخیر منجر به 
از بین رفتن محصولات از جمله گوجه فرنگی و پیاز 
»بارندگی  گفت:  است؟  نشده  آن ها  قیمت  افزایش  و 
افتاده، ولی علت اصلی نیست و ممکن است  اتفاق 
تنها منجر به کندی در برداشت محصولات شده باشد. 
انبوه گوجه فرنگی و پیاز محصولات  با ورود  معمولا 
ارزان می شود، این فرآیند در سال های قبل ۱۵ روز تا 
یک ماه طول می کشید، ولی به نظر می رسد که امسال 
قیمت ها  و  شود  بازار  وارد  جنوب  محصولات  زودتر 

کاهش یابد.«
و  کشاورزی  وزیر  اسبق  -معاون  قنبری«  »علی  اما 
فرا  با  اینکه  به  اشاره  با  اقتصادی-  مسائل  کارشناس 
محصولات  قیمت  افزایش  شاهد  سرما  فصل  رسیدن 
کشاورزی در بازار هستیم، اظهار داشت: »این موضوع 
دلایل متعددی دارد، در وهله اول با توجه به افزایش 
تورم در بازارهای مختلف شاهد سرکشی این تورم به 
بازارهای مصرفی هستیم. در حال حاضر نیز بازار مواد 
روبرو  این وضعیت  با  غذایی و محصولات کشاورزی 

را  اقلام  بهای  افزایش  موجبات  مسئله  این  که  شده 
بازار فراهم کرده است. در وهله دوم نیز به دلیل  در 
افزایش تقاضا در بازار و کمبود عرضه، رشد قیمت ها در 
بازار محصولات کشاورزی رخ داده. همچنین با توجه به 
فرا رسیدن فصل سرما کمبودهایی در بازار وجود دارد. 
از سویی افزایش میزان صادرات و ممنوعیت واردات و 
همچنین احتکاری که در بازار ممکن است انجام شده 
باشد، از دیگر مسائلی است که می تواند زمینه افزایش 

قیمت کالاهای مورد نیاز مردم را فراهم کرده باشد.«
قنبری با اشاره به اینکه متاسفانه وضعیت کشاورزی 
در کشور حال و روز خوشی ندارد، گفت: »با توجه به 
مشکلاتی نظیر کم آبی، خشکسالی و تحلیل خاک، 
شاهد هستیم که حجم تولید محصولات در کشور با 
کاهش روبرو شده. از سوی دیگر با توجه به وضعیت 
موج  اوضاع،  بدتر شدن  و  سال  چند  در طی  کشور 
این  که  است  رسیده  کشاورزان  به  حتی  مهاجرت 
موضوع امنیت غذایی کشور را با تهدید روبرو می کند و 
علاوه بر کمبود، افزایش قیمت محصولات کشاورزی 
نیز یکی از دلایل آن است. در هر صورت تا زمانی که 
ما در حوزه محصولات کشاورزی به یک برنامه ریزی 
درست و اصولی نرسیم که بر اساس امکانات موجود 
بتوانیم غذای مورد نیاز کشور را در داخل تولید کنیم، 
همواره  دارد،  وجود  بازار  در  که  قیمت های  افزایش 

با  کشاورزان  نیازهای  تامین  در  دولت  می دهد.  رخ 
مشکل روبرو است، در خصوص تامین سم و کود با 
توجه به افزایش قیمت هایی که این اقلام داشتند 
و حذف ارز دولتی برای واردات آن ها، کشاورزان در 
برخی استان ها در این زمینه با چالش روبرو شده اند. 
نیاز کشاورزان  به  بتوانند  باید  دولت  اساس  این  بر 
درستی پاسخ دهد تا تولیدات کشاورزی در کشور به 

میزان قابل قبولی برسد.«
با توجه به شرایط تورمی کشور، افزایش قیمت کالاهای 
اساسی و مایحتاج ضروری مردم اجتناب ناپذیر است 
و تا زمانی که دولت نتواند زمینه کنترل تورم و مهار 
نقدینگی را دستور کار خود قرار دهد، هر روز مشاهده 
می کنیم در یک بازاری افزایش قیمت ها روی می دهد. 
بنابراین در چنین شرایطی رشد بهای کالا و خدمات 
ادامه می یابد، در چنین شرایطی میزان عرضه کالا در 
کشور و در بازارهای مختلف به نسبت تقاضا به نوعی 
بالانس نیست و همین موضوع قیمت ها را بالا می برد. 
متاسفانه با توجه به وضعیت رکود تورمی که در اقتصاد 
کشور وجود دارد، این مسئله موجبات کاهش عرضه 
حاضر  حال  در  زیرا  آورده.  فراهم  را  کشور  اقتصاد  در 
تولیدکنندگان با مشکلات بسیار زیادی روبرو هستند 
به  اقتصادی کشور  آن می شود، وضعیت  از  مانع  که 

تعادل برسد.«

گرچه امسال سومین پاییز همراه با خشکسالی را سپری می کنیم و 
میزان بارش های آن با کاهش همراه است، اما از ابتدای سال آبی 
جاری و با بارش های نه چندان مناسب وضعیت سدهای مهم کشور 
بهبود اندکی یافته است. بر اساس تازه ترین گزارش دفتر اطلاعات 
و داده های آب کشور، حجم آب موجود در سدهای کشور از ابتدای 
سال آبی جاری تا روز شنبه، ۲۸ آبان ماه در حالی به رقم ۱۷ میلیارد 
و ۹۳۰ میلیون مترمکعب رسیده که نسبت به مدت مشابه پارسال که 
این رقم ۱۷ میلیارد و ۶۵۰ میلیون مترمکعب بوده، از رشد ۲ درصدی 
برخوردار شده است. همچنین این رقم روز ۲۱ آبان ماه ۱۷ میلیارد و 
۸۰۰ میلیون مترمکعب بود که رشد کمی را نشان می دهد. کل آب 
تا  جاری  آبی  سال  ابتدای  از  نیز  کشور  مخازن سدهای  به  ورودی 
۲۸ آبان ماه به رقم ۲ میلیارد و ۲۴ میلیون مترمکعب رسیده که در 
مقایسه با مدت مشابه در سال آبی پارسال که ۲ میلیارد و ۱۰ میلیون 

مترمکعب بوده رشد ۱۱ درصدی یافته است.

گفت:  بودجه-  و  برنامه  سازمان  -رئیس  میرکاظمی«  مسعود  »سید 
جداول بودجه امسال دیر هنگام و در مردادماه به دولت ابلاغ شد و 
از این جهت، بررسی دو مرحله ای این لایحه در مجلس، یکپارچگی 
طرحی  در  نمایندگان  می کند.  مشکل  دچار  را  دولت  برنامه های 
دوفوریتی خواستند تا روند بررسی لایحه بودجه به صورت دومرحله ای 
باشد که مرحله نخست تبصره ها و مرحله دوم جداول بررسی شود؛ ما 
ارسال جداول بودجه به مجلس را به صلاح نمی دانیم، زیرا مردادماه 
امسال جداول بودجه ۱۴۰۱ به دولت ابلاغ شد و از این جهت جمع 
کردن یکپارچگی برنامه های دولت دچار مشکل می شود. از همین ماه 
آبان، اصلاحات انجام می شود و ما به التفاوت مهرماه در همین حقوق 
آبان پرداخت می شود. همچنین قانون اصلاح قانون بودجه سال ۱۴۰۱ 
کل کشور و ترمیم حقوق کارکنان و بازنشستگان کشوری و لشکری ۱۶ 
آبان در نامه ای از محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی به 

سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور ابلاغ شد.

محض اطلاع نقل قول

افزایش حقوق کارمندان از 
آبان اعمال می شود

رشد ۲ درصدی حجم آب 
مخازن سدهای کشور
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طرح تفکیک منتفی شد؛

پایان یک جدال ۷ ساله
ایسنا-    وزارت صنعت، معدن و تجارت در سال 
معادن  و  صنایع  وزارتخانه  دو  ادغام  با   ۱۳۹۰
دولت  راستای کوچک سازی  در  و  بازرگانی  و 
مجلس  سال  هشت  از  بعد  شد،  اما  تشکیل 
روز  علنی  جلسه  در  سرانجام  اسلامی  شورای 
با کلیات  چهارشنبه سوم مهرماه سال گذشته 
طرح تشکیل وزارت تجارت و خدمات بازرگانی 
گذشت  با   ۱۳۹۴ سال  در  البته  کرد.  موافقت 
احیای  وزارتخانه،  دو  این  ادغام  از  چهار سال 
و  افتاد  زبان ها  سر  بر  بازرگانی  وزارت  مجدد 
موضوع  با  لایحه ای   ۱۳۹۶ سال  در  نیز  دولت 
به  صنعت  وزارت  از  بازرگانی  بخش  انفصال 
این طرح  به  اما مجلسی ها  بود،  برده  مجلس 
اینکه  وجود  با  و  ندادند  نشان  خوش  روی 
درخواست  بار  سه  اسلامی  شورای  مجلس 
دولت مبنی بر تفکیک صنعت از بازرگانی را رد 
کرد، در نهایت دولت پیروز میدان شد و رای 

مثبت مجلس را برای این طرح گرفت.
در نهایت یکشنبه، ۲۱ اردیبهشت ۱۳۹۹ بررسی 
ایرادات شورای نگهبان در طرح تشکیل وزارت 
تجارت و خدمات بازرگانی در  دستور کار جلسه 
علنی مجلس شورای اسلامی قرار گرفت. یکی 
ماده   ۱ تبصره  به  نگهبان  شورای  ایرادات  از 
مصوبه  نمایندگان  که  بود  طرح  این  واحده 
تصویب  را  ایراد  این  رفع  برای  کمیسیون 
نکردند. مصوبه کمیسیون این بود که از تاریخ 
اختیارات  و  وظایف  کلیه  قانون  این  تصویب 
و  و صنایع  بازرگانی  وزارتخانه های  از  هر یک 
معادن مطابق وظایف و اختیارات دستگاه های 
وزارتخانه  دو  تشکیل  قانون  از  قبل  آنها  تابع 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و صنعت، معدن و 
تجارت مصوب ۸ تیرماه ۱۳۹۰ است. در نهایت 
بعد از این که این ماده رای نیاورد، این طرح 

از دستور کار مجلس خارج شد.
البته ماجرای تفکیک در دولت دوازدهم تمام 
پیگیر  مجلس  نیز  جدید  دولت  در  و  نشد 
تفکیک وزارت صمت شد. بعد از مدتی بحث 
ماه  تیر  و  شد  مطرح  صمت  وزیر  استیضاح 
از  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس  امسال 
فرصت دو ماهه مجلس به دولت برای ارسال 
وزارت  تفکیک  منظور  به  مجلس  به  لایحه 
در  و اصلاح ساختار  تجارت  و  صنعت، معدن 
این  هرچند  است.  داده  خبر  وزارتخانه  این 
وضعیت  جمله  از  دیگری  حواشی  استیضاح 
برخی  و  داشت  هم  معادن  و  خودروسازی 
بهانه ای  بیشتر  وزارتخانه  تفکیک  معتقدند 
صمت  وزیر  نهایت  در  بود.  استیضاح  برای 
استیضاح شد، اما وزیر صمت ماند. سید رضا 
فاطمی امین چند روز بعد از جلسه استیضاح 
زمینه  این  در  پاسخ  در  خبرنگاران  جمع  در 
صمت  وزارت  تفکیک  موضوع  که  کرد  تاکید 
منتفی شده است و این چنین به نظر می رسد 
است.  شده  تمام  جدال  این  فعلا  حداقل  که 
تفکیک  پایان  نقطه  اینجا  که  دید  باید  حال 
این  هم  باز  آینده  در  یا  است  صمت  وزارت 

موضوع محل بحث و جدال خواهد شد.
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نقل قول

رئیس پلیس فتای اســتان البــرز از انهدام باند 
پنــج نفره کلاهبرداری در فضای مجازی خبر داد.  
سرهنگ »رسول جلیلیان« با اعلام این خبر گفت: 
در پــی وصول چندیــن پرونده  مبنــی بر تماس 
تلفنی با شــهروندان و اعلام برنده شدن در قرعه 
کشی یکی از اپراتورهای تلفن همراه و همچنین 
 کلاهبرداری از طریق یکی از ســایت های فروش 
اقلام دســت دوم در فضای مجازی، رسیدگی به 
موضوع در دســتور کار  کارشناسان پلیس فتا قرار 

گرفت. 

وی اظهــار کرد: پس از انجام تحقیقات توســط 
مأموران پلیس مشخص شد تمامی مبالغ به 

حســاب دو خواهر و برادر واریز  شــده است 
که پس از دســتگیری این خواهر و برادر 

با هماهنگی قضایی، متهمین دستگیر 
شــده اعــلام داشــتند کارت هــای 
 بانکــی و ســیم کارت های خود را 
در اختیار اشــخاص دیگری قرار 
داده اند.  کارشناسان این پلیس 
با انجــام اقدامــات فنی موفق 

به شناســایی ســه نفر دیگر از اعضــای  این باند 
کلاهبــرداری اینترنتی شــده که پــس از أخذ 
دســتور قضایی در یــک عملیات هماهنگ 
هر ســه نفر دستگیر شدند. رئیس پلیس 
فتای استان البرز در پایان با اشاره به 
دســتگیری پنج متهم در رابطه با 
پرونده مذکور گفت: تلاش برای 
شناسایی ســایر  مالباختگان 
احتمالــی در رابطــه با این 

پرونده ادامه دارد. 

 در شهر

»شهردار کرج«:

 کل بودجه کرج کفاف ساخت
 ۴ کیلومتر مترو می دهد!

»مهرداد کیانی« -شــهردار کرج- با بیان اینکه ترافیک 
یکی از مهمترین معضلات کرج و سایر کلانشهرهای 
کشور اســت، اظهار کرد: ترافیک مساله ای ملی است 
و مردم در اغلب شــهرها با آن درگیر هســتند بنابراین 
ادعای اینکه شهرداری بتواند به تنهایی این دغدغه را به 
صفر برساند، واقعیت محور نیست. تمام دستگاه های 
ذی ربط در این حوزه باید همکاری لازم را برای کاهش 
ترافیک داشــته باشــند، با توجه به افزایش روز به روز 
تعداد خودروها باید به سمت هوشمند سازی سیستم 
حمل و نقل عمومی پیش برویم تا بتوانیم عبور و مرور 
را برای شــهروندان تســهیل کنیم. یکی از راهکارهای 
کاهش ترافیک ایجاد خطوط بی آرتی است که مطالعه 
اولیه آن از حصارک تا میدان شــهید ســلطانی انجام 
شــده و امیدواریم به زودی وارد فاز اجرایی شــود. به 
زودی ۷۰ دستگاه اتوبوس وارد خطوط مناطق مختلف 
شهر می شود، امیدواریم با حمایت دولت، بتوانیم این 

تعداد را به ۲۵۰ دستگاه برسانیم.
شــهردار کرج در پاســخ به آخرین وضعیت پروژه قطار 
شــهری کرج گفت: این پروژه طی دهه گذشــته با فراز 
و نشــیب های زیادی مواجه بوده اســت. بنا شده دو 
ایســتگاه چهارراه طالقانی و ۴۵ متری گلشهر به بهره 
برداری برسد ولی واقعیت این است این هفت کیلومتر 
عملا گرهی از مشکل ترافیک شهر حل نمی کند و باید 
به سمت بهره برداری از ایستگاه های دیگر پیش برویم 
تا شهروندان بتوانند برای سفرهای درون شهری از این 
سیستم اســتفاده کنند. ســاخت هر کیلومتر از مترو 
حدود ۱۵۰۰ میلیارد تومان هزینه دارد، ابراز کرد: بودجه 
اسمی امسال شــهرداری ۶۱۰۰ میلیارد تومان است که 
حتــی اگر تمام آن هم محقق شــود، بــرای ایجاد تنها 
چهار کیلومتر خط مترو کافی است. در بحث مترو و هر 
پروژه در دســت احداث شهری، بهترین کار صداقت با 
مردم است چون در غیر این صورت توقعی در آنها ایجاد 

می شود که عملی نیست.

»رئیس مرکز پژوهش ها و مطالعات راهبردی 
شورای اسلامی شهر کرج«:

 کرج صاحب خانه
 خلاق و نوآوری می شود

»محمد اسدیان« -رئیس مرکز پژوهش ها و مطالعات 
راهبردی شورای اسلامی شهر کرج- از راه اندازی خانه 
خــلاق و نوآوری خبــر داد و گفت: بنابر چشــم انداز 
ترســیم  شــده معاونت علمــی  و فناوری ریاســت  
جمهوری و تعامل با نهادهای ذی  ربط در هر اســتان 
حداقل پنج خانه خلاق و نــوآوری راه اندازی خواهد 
شــد. موضوع خانه های خلاق در قانون شرکت های 
دانش بنیان تعریف شــده و این طرح جدید در حوزه 
قانون کار آفرینی معرفی شده است، خانه های خلاق 
و نوآوری زیرساختی برای ایجاد ارزش های اقتصادی 
و اجتماعی هســتند که برای حمایت از نوآفرینان با 
ایده های جدید و کســب و کارهــای نوپا و محتوای 
اجتماعی، خلاق و فرهنگی برای تقویت اقتصاد خلاق 
تعریف و شــکل گرفته اند.رئیس مرکز پژوهش ها و 
مطالعات راهبردی شــورای اسلامی شهر کرج تولید 
شــرکت های دانش بنیان و خــلاق را از اهداف خانه 
های خلاق عنوان کرد و افزود: اگر بخواهیم از اهداف 
شکل  گیری خانه های خلاق و نوآوری صحبت کنیم، 
این خانه ها به عنوان پلتفرم و یکی از هسته های مهم 
برای تسهیل فرآیند دیجیتال  سازی ایده و طرح های 
خلاقانه، ارائه راه حل های فناورانه و نوآورانه در عرصه 
صنایع خلاق و فرهنگی و همچنین شــبکه  ســازی 

فعالان زیست  بوم خلاق شهری شناخته می شوند.

مکث

 توقیف ۱۴ خودروی شوتی
 در شهرستان ساوجبلاغ 

امسال هیچ پرنده مهاجری 
به تالاب صالحیه نیامد!

 البرز، آمادۀ صادرات
 صنایع دستی به ترکیه

  »شــادی حاضــری« -رئیــس کمیســیون 
گردشــگری اتاق بازرگانی اســتان البرز- گفت: 
اســتان البرز در رشــته های گلیم، فرش، چرم، 
ســفال، ســرامیک، شیشــه، زیورآلات، معرق 
و منبت بــرای صادرات به ترکیــه و حضور در 
نمایشــگاه های بین المللی این کشور آمادگی 
دارد. در جریان ســفر ســفر اخیر هیات تجاری 
البرز به ترکیه و دیدار با سرکنسولگری جمهوری 
اسلامی ایران در استانبول، رئیس اتاق مشترک 
 B۲B بازرگانی ترکیه-ایران و حضور در نشســت
اتاق بازرگانی کورفز، با توجه به نقاط مشــترک 
فرهنگــی میــان ایــران و ترکیه بر گســترش 
مبادلات تجاری طرفین تاکید شــد. ۲۳ ســال 
اســت که در این صنعت مشــغول به فعالیت 
هستم و طی ســال های ۲۰۱۶ تا نیمه نخست 
۲۰۱۹ به کشــور ترکیه صادرات گلیم داشته ام، 
بافت گلیم در این کشــور رونق دارد اما طرح، 
نقشه، جنس و کیفیت نخ در گلیم های ایرانی 
از درجه بالاتری برخوردار است. در حوزه صنایع 
دستی استان البرز در رشته های گلیم و فرش، 
چرم، سفال، سرامیک، شیشه، زیورآلات، معرق 
و منبت بــرای صادرات به ترکیــه و حضور در 
نمایشــگاه های بین المللی این کشور آمادگی 
دارد. در بحث صادرات صنایع دستی به کشوری 
نظیــر ترکیــه انتظار مــی رود که در راســتای 
گســترش روابط تجــاری در این حــوزه بحث 

مراودات مالی تسهیل شود.

  روز گذشته فرمانده انتظامی ساوجبلاغ 
از توقیــف ۱۴ دســتگاه خودروی شــوتی 
و کشــف بیــش از ۱۲ میلیــارد ریال  انواع 
کالاهــای قاچــاق در این شهرســتان خبر 
داد. ســرهنگ »علــی ســلیمانی« گفــت: 
در راســتای مبــارزه بــا قاچــاق کالا و ارز، 
 مامــوران اداره مبارزه بــا قاچاق کالا پلیس 
آگاهی شهرســتان ساوجبلاغ، طرح برخورد 
بــا خودروهای شــوتی را در طــول یک ماه 
 گذشــته به مرحله اجرا گذاشــتند.  ماموران 
پلیــس آگاهی با اقدامــات فنی و میدانی 
و پــس از هماهنگــی بــا مقــام قضایی با 
اجــرای این طــرح در  محورهای مواصلاتی 
شهرستان ســاوجبلاغ موفق به توقیف ۱۴ 
دستگاه خودروی شــوتی حامل بار قاچاق 
شــامل لوازم خانگی   و آرایشی بهداشتی و 
دســتگیری ۱۶ نفر در این خصوص شــدند.  
متهمــان دســتگیر شــده پس از تشــکیل 
پرونده تحویل مراجع قانونی شــدند، ارزش 
 کالاهای مکشوفه توســط کارشناسان بالغ 
بــر ۱۲ میلیــارد و ۹۳۰ میلیون ریال برآورده 
شده است.  مبارزه بی امان با قاچاق کالا به 
عنوان یکی از سرفصل های مهم مأموریتی 
در دســتور  کار ایــن فرماندهی قــرار دارد و 
شــهروندان نیز می توانند هرگونه گزارش و 
اخبــار در این خصوص   را، از طریق شــماره 

تلفن   ۱۱۰ به مأموران پلیس اطلاع دهند.

 »محمد محمودی« -سرپرست اداره محیط 
زیســت نظرآباد- با اشــاره به اینکه امســال 
هیچ پرنده مهاجــری مهمان تالاب صالحیه 
نیست، اظهار کرد: واقعیت این است به دلیل 
خشکســالی، بارش کم، عدم تحقق حق آبه و 
برخی مشــکلات دیگر، در حال حاضر تالاب 
صالحیه بی آب اســت. همین بی آبی باعث 
شــده امسال نه پرندگان مهاجر و نه پرندگان 
بومی کشــور به این تــالاب مهاجرت کنند. 
امید ما به بارندگی و حق آبه سازمان آب بود 
که متاســفانه تاکنون اتفاق نیفتاده است. با 
توجــه به اینکه در فصــل پاییز آب مورد نیاز 
بخش کشــاورزی کم می شــود، امیدواریم 
بتوانیم مقداری آب وارد تالاب کنیم. تالاب 
صالحیه مقصد اصلی پرندگان مهاجر نیست 
و به عنــوان تالابی فصلی میزبــان پرندگان 
است ولی متاسفانه به دلیل نبود آب، امسال 
هیــچ پرنده ای را اطــراف آن نمی بینیم. ۹۰ 
درصد این حق آبه باید توســط استان قزوین 
تامین شــود، به دلیل کمبود آب، متاسفانه 
این اتفاق نیفتاده است. علاوه براین، توسعه 
کشاورزی در بالا دست این تالاب باعث شده 
آبی که قبلا به آن ســرازیر می شــد به باغات 
و زمین های کشــاورزی اختصاص پیدا کند. 
امیدواریم با عبور از خشکســالی و همچنین  
تخصیص حق آبه، دوباره شاهد ورود پرندگان 

به این تالاب باشیم.

لوگ د�ی محض اطلاع

برگزاری جلسه شورای برنامه ریزی در البرز
نشست شورای برنامه ریزی و توسعه استان با حضور رئیس سازمان نقشه برداری کشور در استانداری البرز برگزارشد. 
بررسی وضعیت نقشه ها و موقعیت مکانی استان ها، شبکه ملی ژئودینامیک و تعیین موقعیت آنی، چالش های 
زیرساخت داده های مکانی )SDI( استان، تنظیم موافقتنامه های اعتبارات هزینه ای و تملک دارایی های سرمایه ای 
همچنین نقشه های فرونشست زمین و ریزگرد ها از جمله مواردی است که در این نشست مطرح و بررسی شد.

»امیر اشــتری« -معــاون فرهنگی ورزشــی 
ســازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری 
کرج- گفــت: تا کنون بیــش از ۲۴ هزار جلد 
کتاب در سامانه ثنا فهرست نویسی شده است. 
به منظور جایگزینی سیســتم سنتی و دستی 
ثبت کتب و ثبــت نام اعضا در کتابخانه های 
شــهرداری کرج، نرم افزار کتابخانه های ثنا در 

تمامی کتابخانه های تحت نظر این سازمان راه 
اندازی شده و تمامی امانت ها و عضوگیری ها 
از آبــان ماه ۱۴۰۱ از طریــق آن انجام می گیرد. 
این ســامانه می توانــد گزینه هــا و امکانات 
بســیاری داشته باشــد که یکی از آنها امکان 
گزارش گیری اســت.معاون فرهنگی ورزشی 
ســازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری 

کرج با اشاره به این که تاکنون تعداد ۲۴ هزار 
جلد کتاب در این ســامانه فهرست نویســی و 
نســخه زده شده اســت می گوید: در فاز دوم 
مقرر اســت ایــن نرم افــزار پابلیش شــود تا 
شهروندان بتوانند از منزل و حتی گوشی های 
همراه خود درخواســت ثبت نام و رزرو کتاب 

را داشته باشند.

نکته
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البـــرز
شماره 1160 -یکشنبه  29 آبان 1401

نقل قول

رئیس پلیس فتای اســتان البــرز از انهدام باند 
پنــج نفره کلاهبرداری در فضای مجازی خبر داد.  
سرهنگ »رسول جلیلیان« با اعلام این خبر گفت: 
در پــی وصول چندیــن پرونده  مبنــی بر تماس 
تلفنی با شــهروندان و اعلام برنده شدن در قرعه 
کشی یکی از اپراتورهای تلفن همراه و همچنین 
 کلاهبرداری از طریق یکی از ســایت های فروش 
اقلام دســت دوم در فضای مجازی، رسیدگی به 
موضوع در دســتور کار  کارشناسان پلیس فتا قرار 

گرفت. 

وی اظهــار کرد: پس از انجام تحقیقات توســط 
مأموران پلیس مشخص شد تمامی مبالغ به 

حســاب دو خواهر و برادر واریز  شــده است 
که پس از دســتگیری این خواهر و برادر 

با هماهنگی قضایی، متهمین دستگیر 
شــده اعــلام داشــتند کارت هــای 
 بانکــی و ســیم کارت های خود را 
در اختیار اشــخاص دیگری قرار 
داده اند.  کارشناسان این پلیس 
با انجــام اقدامــات فنی موفق 

به شناســایی ســه نفر دیگر از اعضــای  این باند 
کلاهبــرداری اینترنتی شــده که پــس از أخذ 
دســتور قضایی در یــک عملیات هماهنگ 
هر ســه نفر دستگیر شدند. رئیس پلیس 
فتای استان البرز در پایان با اشاره به 
دســتگیری پنج متهم در رابطه با 
پرونده مذکور گفت: تلاش برای 
شناسایی ســایر  مالباختگان 
احتمالــی در رابطــه با این 

پرونده ادامه دارد. 

»رئیسپلیسفتایاستان«خبرداد؛

انهدام باند پنج نفره کلاهبرداری در فضای مجازی البرز

درشهر

»شهردار کرج«:

 کل بودجه کرج کفاف ساخت
 ۴ کیلومتر مترو می دهد!

»مهرداد کیانی« -شــهردار کرج- با بیان اینکه ترافیک 
یکی از مهمترین معضلات کرج و سایر کلانشهرهای 
کشور اســت، اظهار کرد: ترافیک مساله ای ملی است 
و مردم در اغلب شــهرها با آن درگیر هســتند بنابراین 
ادعای اینکه شهرداری بتواند به تنهایی این دغدغه را به 
صفر برساند، واقعیت محور نیست. تمام دستگاه های 
ذی ربط در این حوزه باید همکاری لازم را برای کاهش 
ترافیک داشــته باشــند، با توجه به افزایش روز به روز 
تعداد خودروها باید به سمت هوشمند سازی سیستم 
حمل و نقل عمومی پیش برویم تا بتوانیم عبور و مرور 
را برای شــهروندان تســهیل کنیم. یکی از راهکارهای 
کاهش ترافیک ایجاد خطوط بی آرتی است که مطالعه 
اولیه آن از حصارک تا میدان شــهید ســلطانی انجام 
شــده و امیدواریم به زودی وارد فاز اجرایی شــود. به 
زودی ۷۰ دستگاه اتوبوس وارد خطوط مناطق مختلف 
شهر می شود، امیدواریم با حمایت دولت، بتوانیم این 

تعداد را به ۲۵۰ دستگاه برسانیم.
شــهردار کرج در پاســخ به آخرین وضعیت پروژه قطار 
شــهری کرج گفت: این پروژه طی دهه گذشــته با فراز 
و نشــیب های زیادی مواجه بوده اســت. بنا شده دو 
ایســتگاه چهارراه طالقانی و ۴۵ متری گلشهر به بهره 
برداری برسد ولی واقعیت این است این هفت کیلومتر 
عملا گرهی از مشکل ترافیک شهر حل نمی کند و باید 
به سمت بهره برداری از ایستگاه های دیگر پیش برویم 
تا شهروندان بتوانند برای سفرهای درون شهری از این 
سیستم اســتفاده کنند. ســاخت هر کیلومتر از مترو 
حدود ۱۵۰۰ میلیارد تومان هزینه دارد، ابراز کرد: بودجه 
اسمی امسال شــهرداری ۶۱۰۰ میلیارد تومان است که 
حتــی اگر تمام آن هم محقق شــود، بــرای ایجاد تنها 
چهار کیلومتر خط مترو کافی است. در بحث مترو و هر 
پروژه در دســت احداث شهری، بهترین کار صداقت با 
مردم است چون در غیر این صورت توقعی در آنها ایجاد 

می شود که عملی نیست.

»رئیس مرکز پژوهش ها و مطالعات راهبردی 
شورای اسلامی شهر کرج«:

 کرج صاحب خانه
 خلاق و نوآوری می شود

»محمد اسدیان« -رئیس مرکز پژوهش ها و مطالعات 
راهبردی شورای اسلامی شهر کرج- از راه اندازی خانه 
خــلاق و نوآوری خبــر داد و گفت: بنابر چشــم انداز 
ترســیم  شــده معاونت علمــی  و فناوری ریاســت  
جمهوری و تعامل با نهادهای ذی  ربط در هر اســتان 
حداقل پنج خانه خلاق و نــوآوری راه اندازی خواهد 
شــد. موضوع خانه های خلاق در قانون شرکت های 
دانش بنیان تعریف شــده و این طرح جدید در حوزه 
قانون کار آفرینی معرفی شده است، خانه های خلاق 
و نوآوری زیرساختی برای ایجاد ارزش های اقتصادی 
و اجتماعی هســتند که برای حمایت از نوآفرینان با 
ایده های جدید و کســب و کارهــای نوپا و محتوای 
اجتماعی، خلاق و فرهنگی برای تقویت اقتصاد خلاق 
تعریف و شــکل گرفته اند.رئیس مرکز پژوهش ها و 
مطالعات راهبردی شــورای اسلامی شهر کرج تولید 
شــرکت های دانش بنیان و خــلاق را از اهداف خانه 
های خلاق عنوان کرد و افزود: اگر بخواهیم از اهداف 
شکل  گیری خانه های خلاق و نوآوری صحبت کنیم، 
این خانه ها به عنوان پلتفرم و یکی از هسته های مهم 
برای تسهیل فرآیند دیجیتال  سازی ایده و طرح های 
خلاقانه، ارائه راه حل های فناورانه و نوآورانه در عرصه 
صنایع خلاق و فرهنگی و همچنین شــبکه  ســازی 

فعالان زیست  بوم خلاق شهری شناخته می شوند.

مکث

 توقیف ۱۴ خودروی شوتی
 در شهرستان ساوجبلاغ 

امسال هیچ پرنده مهاجری 
به تالاب صالحیه نیامد!

 البرز، آمادۀ صادرات
 صنایع دستی به ترکیه

  »شــادی حاضــری« -رئیــس کمیســیون 
گردشــگری اتاق بازرگانی اســتان البرز- گفت: 
اســتان البرز در رشــته های گلیم، فرش، چرم، 
ســفال، ســرامیک، شیشــه، زیورآلات، معرق 
و منبت بــرای صادرات به ترکیــه و حضور در 
نمایشــگاه های بین المللی این کشور آمادگی 
دارد. در جریان ســفر ســفر اخیر هیات تجاری 
البرز به ترکیه و دیدار با سرکنسولگری جمهوری 
اسلامی ایران در استانبول، رئیس اتاق مشترک 
 B۲B بازرگانی ترکیه-ایران و حضور در نشســت
اتاق بازرگانی کورفز، با توجه به نقاط مشــترک 
فرهنگــی میــان ایــران و ترکیه بر گســترش 
مبادلات تجاری طرفین تاکید شــد. ۲۳ ســال 
اســت که در این صنعت مشــغول به فعالیت 
هستم و طی ســال های ۲۰۱۶ تا نیمه نخست 
۲۰۱۹ به کشــور ترکیه صادرات گلیم داشته ام، 
بافت گلیم در این کشــور رونق دارد اما طرح، 
نقشه، جنس و کیفیت نخ در گلیم های ایرانی 
از درجه بالاتری برخوردار است. در حوزه صنایع 
دستی استان البرز در رشته های گلیم و فرش، 
چرم، سفال، سرامیک، شیشه، زیورآلات، معرق 
و منبت بــرای صادرات به ترکیــه و حضور در 
نمایشــگاه های بین المللی این کشور آمادگی 
دارد. در بحث صادرات صنایع دستی به کشوری 
نظیــر ترکیــه انتظار مــی رود که در راســتای 
گســترش روابط تجــاری در این حــوزه بحث 

مراودات مالی تسهیل شود.

  روز گذشته فرمانده انتظامی ساوجبلاغ 
از توقیــف ۱۴ دســتگاه خودروی شــوتی 
و کشــف بیــش از ۱۲ میلیــارد ریال  انواع 
کالاهــای قاچــاق در این شهرســتان خبر 
داد. ســرهنگ »علــی ســلیمانی« گفــت: 
در راســتای مبــارزه بــا قاچــاق کالا و ارز، 
 مامــوران اداره مبارزه بــا قاچاق کالا پلیس 
آگاهی شهرســتان ساوجبلاغ، طرح برخورد 
بــا خودروهای شــوتی را در طــول یک ماه 
 گذشــته به مرحله اجرا گذاشــتند.  ماموران 
پلیــس آگاهی با اقدامــات فنی و میدانی 
و پــس از هماهنگــی بــا مقــام قضایی با 
اجــرای این طــرح در  محورهای مواصلاتی 
شهرستان ســاوجبلاغ موفق به توقیف ۱۴ 
دستگاه خودروی شــوتی حامل بار قاچاق 
شــامل لوازم خانگی   و آرایشی بهداشتی و 
دســتگیری ۱۶ نفر در این خصوص شــدند.  
متهمــان دســتگیر شــده پس از تشــکیل 
پرونده تحویل مراجع قانونی شــدند، ارزش 
 کالاهای مکشوفه توســط کارشناسان بالغ 
بــر ۱۲ میلیــارد و ۹۳۰ میلیون ریال برآورده 
شده است.  مبارزه بی امان با قاچاق کالا به 
عنوان یکی از سرفصل های مهم مأموریتی 
در دســتور  کار ایــن فرماندهی قــرار دارد و 
شــهروندان نیز می توانند هرگونه گزارش و 
اخبــار در این خصوص   را، از طریق شــماره 

تلفن   ۱۱۰ به مأموران پلیس اطلاع دهند.

 »محمد محمودی« -سرپرست اداره محیط 
زیســت نظرآباد- با اشــاره به اینکه امســال 
هیچ پرنده مهاجــری مهمان تالاب صالحیه 
نیست، اظهار کرد: واقعیت این است به دلیل 
خشکســالی، بارش کم، عدم تحقق حق آبه و 
برخی مشــکلات دیگر، در حال حاضر تالاب 
صالحیه بی آب اســت. همین بی آبی باعث 
شــده امسال نه پرندگان مهاجر و نه پرندگان 
بومی کشــور به این تــالاب مهاجرت کنند. 
امید ما به بارندگی و حق آبه سازمان آب بود 
که متاســفانه تاکنون اتفاق نیفتاده است. با 
توجــه به اینکه در فصــل پاییز آب مورد نیاز 
بخش کشــاورزی کم می شــود، امیدواریم 
بتوانیم مقداری آب وارد تالاب کنیم. تالاب 
صالحیه مقصد اصلی پرندگان مهاجر نیست 
و به عنــوان تالابی فصلی میزبــان پرندگان 
است ولی متاسفانه به دلیل نبود آب، امسال 
هیــچ پرنده ای را اطــراف آن نمی بینیم. ۹۰ 
درصد این حق آبه باید توســط استان قزوین 
تامین شــود، به دلیل کمبود آب، متاسفانه 
این اتفاق نیفتاده است. علاوه براین، توسعه 
کشاورزی در بالا دست این تالاب باعث شده 
آبی که قبلا به آن ســرازیر می شــد به باغات 
و زمین های کشــاورزی اختصاص پیدا کند. 
امیدواریم با عبور از خشکســالی و همچنین  
تخصیص حق آبه، دوباره شاهد ورود پرندگان 

به این تالاب باشیم.

لوگ د�ی محض اطلاع

برگزاری جلسه شورای برنامه ریزی در البرز
نشست شورای برنامه ریزی و توسعه استان با حضور رئیس سازمان نقشه برداری کشور در استانداری البرز برگزارشد. 
بررسی وضعیت نقشه ها و موقعیت مکانی استان ها، شبکه ملی ژئودینامیک و تعیین موقعیت آنی، چالش های 
زیرساخت داده های مکانی )SDI( استان، تنظیم موافقتنامه های اعتبارات هزینه ای و تملک دارایی های سرمایه ای 
همچنین نقشه های فرونشست زمین و ریزگرد ها از جمله مواردی است که در این نشست مطرح و بررسی شد.

»امیر اشــتری« -معــاون فرهنگی ورزشــی 
ســازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری 
کرج- گفــت: تا کنون بیــش از ۲۴ هزار جلد 
کتاب در سامانه ثنا فهرست نویسی شده است. 
به منظور جایگزینی سیســتم سنتی و دستی 
ثبت کتب و ثبــت نام اعضا در کتابخانه های 
شــهرداری کرج، نرم افزار کتابخانه های ثنا در 

تمامی کتابخانه های تحت نظر این سازمان راه 
اندازی شده و تمامی امانت ها و عضوگیری ها 
از آبــان ماه ۱۴۰۱ از طریــق آن انجام می گیرد. 
این ســامانه می توانــد گزینه هــا و امکانات 
بســیاری داشته باشــد که یکی از آنها امکان 
گزارش گیری اســت.معاون فرهنگی ورزشی 
ســازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری 

کرج با اشاره به این که تاکنون تعداد ۲۴ هزار 
جلد کتاب در این ســامانه فهرست نویســی و 
نســخه زده شده اســت می گوید: در فاز دوم 
مقرر اســت ایــن نرم افــزار پابلیش شــود تا 
شهروندان بتوانند از منزل و حتی گوشی های 
همراه خود درخواســت ثبت نام و رزرو کتاب 

را داشته باشند.

»معاون فرهنگی ورزشی سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری کرج«:

کتابخانه های مجموعه مدیریت شــهری الکترونیکی شــد

نکته
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ه چ در�ی

فرهنگی
»پلنگ سیاه ۲« پرفروش ترین فیلم ۲۰۲۲ و صدرنشین باکس آفیس شد

را  »منو«  و  »او گفت«  فیلم های   ، آمریکا  آخر هفته سینما های  آفیس  باکس  در  »پلنگ سیاه«  دوم  قسمت 
است.  داشته  فروش  دلار  میلیون   ۲۰۵ مجموع  تاکنون  سیاه«  »پلنگ  شد.  نشین  صدر  و  گذاشت  سر  پشت 
»پلنگ سیاه« سی امین فیلم دنیای سینمایی مارول برای دومین بار در آخر هفته صدرنشین گیشه آمریکا شد.
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آئین دومین سال نکوداشت شهر خورزوق برگزار شد؛

»خورزوق«، شهر هنرمندان و قلمزنان صنایع دستی

سه شنبه  روز  از  بخارست  سینمایی  فیلم 
فیلم  این  با  بخت  اما  رفت  پرده  روی  به 
این  نمایش  روز   ۳ از  پس  تنها  و  نبود  یار 
سینماها  گرفت،  صورت  تهران  در  که  فیلم 
از  یا  و  تعطیل شدند  یا  ناآرامی ها،  دلیل  به 
سانس های خود کاستند. این اتفاقات سبب 
شد تا بخارست نتواند آن طور که از آن انتظار 
باشد.  داشته  باشکوهی  افتتاحیه  می رفت، 

مسعود اطیابی نیز در همان روز نخست اعلام 
کرد که اکران رسمی این فیلم از روز جمعه 
خواهد بود. در روز جمعه، بخارست بر تعداد 
سالن های شهرستان خود افزود و موفق شد 
و ۲۰۰ مخاطب، طی ۵۴۴  هزار  با جذب ۱۲ 
سانس، فروشی معادل ۴۵۵ میلیون تومان را 
تجربه کند. با این فروش، مجموع گیشه این 

فیلم به ۹۰۰ میلیون تومان رسیده است.

 »بخارســت« در صدر جدول 
روزانه فروش 

لس  در  آسیا  جهان  فیلم  جشنواره  هشتمین 
مکانی  و  زمانی  موقعیت  واسطه  به  آنجلس 
معرفی  های  فیلم  برای  مناسب  رویدادی  خود، 
المللی است  بین  فیلم  بهترین  اسکار  برای  شده 
ساخته  سوم«  جهانی  »جنگ  سینمایی  فیلم  و 
هومن سیدی که نماینده رسمی سینمای ایران در 
طراحی  استراتژی  راستای  در  است،  اسکار ۲۰۲۳ 
شده و ارتقا و معرفی بهتر در کارزار جوایز اسکار 

و گلدن گلوب، اولین نمایش خود در آمریکا را در 
این رویداد معتبر تجربه کرد و و دو جایزه ویژه 
هیات داوران و جایزه بهترین بازیگر مرد )محسن 
تنابنده( را دریافت کرد. ساخته هومن سیدی پس 
از حضور موفق در جشنواره ونیز در سی و پنجمین 
دوره جشنواره بین المللی فیلم توکیو نیز در بخش 
مسابقه اصلی به نمایش گذاشته شد و در نهایت 
جایزه ویژه هیات داوران را به خود اختصاص داد. 

ــی ها   دو جایزه اصلی لس آنجلس
برای »جنگ جهانی ســوم«

سی�ن و تئا�ت جشنواره

دومین سال نکوداشت شهر خورزوق طی آئین با شکوهی 
این شهر که در بخش مرکزی شهرستان  تالار گندم  در 
این  شهرهای  کهن ترین  از  یکی  و  شده  واقع  برخوار 

شهرستان بشمار می آید، برگزار شد.
اهالی این منطقه به پیروی از دیرینیان و پيشينيان خود 
با گویشی بازمانده از زبان های ایران باستان )ماد، اوستا 
ابتدایی  نام  همچنین  می گویند.  سخن  هخامنشی(  و 
خورسوک  ایران  به  مغول ها  حمله  از  پیش  تا  خورزوق 
نامیده می شده که  بعدها به خورزوق تغییر نام پیدا کرد. 
خورسوک در کتب اوستا، خورشید نیایش به معنای فروغ، 
روشنی و روشنائی است. از قدیمی ترین بناهای تاریخی 
شهر خورزوق می توان به مسجد جامع اشاره کرد که حدود 
۶۵۰ سال قدمت بر اساس ثبت شده در آثار ملی و میراث 

فرهنگی دارد و در مرکز شهر خورزوق واقع گردیده است.
برومندهاست  خانه  شهر  این  تاریخی  بناهای  دیگر  از 
که یکی از منازل باقی مانده از عهد صفویه است که در 
تزئین  اتاق ها  داخل  نقاشی،  و  آینه کاری  با  زندیه  دوره 
شده و به واقع کلاسیک بنا گردیده و نماهای اندرونی 
و بیرونی آن همانند دوره صفویه تزئین یافته است. از 
مهم ترین صنایع دستی مردم شهر خورزوق می توان به هنر 
قلمکاری، منبت کاری، معرق کاری روی چوب، چرم دوزی، 
مشبک کاری، قلمزنی، تریکو بافی و تریکو دوزی و سفره 
قلمکاری که با نام اصفهان رقم خورده ولی بعد از صفویه و 
حکومت شاه سلطان حسین و حمله افغان ها استادکاران و 
هنرمندان سفره قلمکار که عمدتاً و اصالتاً از اهالی دلیگان 
شهر خورزوق بودند کارگاه های خود را به زادگاهشان انتقال 
دادند که دارای آب قنات و زمين های مسطح برای کار 
پهن کردن سفره هاست. همچنین شهر خورزوق در جنگ 
تحمیلی و هشت سال دفاع مقدس علاوه بر ۱۵۱ شهید از 
خورزوق، دلیگان، اسلام آباد و شهرک سیمرغ، سردار شهید 
رضائیان و مرتضی زارع را نیز به عنوان شهدای مدافع حرم 
تقديم انقلاب اسلامی کرده است. شهر خورزوق، اسلام 
کیلومتری   ۵ در  واقع  سیمرغ  شهرک  و  دلیگان  آباد، 

اصفهان و ۴۱۰ کیلومتر با تهران فاصله دارند.
به  که  خورزوق  شهر  نکوداشت  دومین سال  در  اما 
شکل با شکوهی به همت شورای اسلامی شهرستان 

برخوار و شهرداری و شورای شهر خورزوق ترتیب 
دلیگانی  حاجی  حضور  با  بود  شده  داده 

و  میمه  شاهین شهر،  مردم  نماینده 
والمسلمین  حجت الاسلام  برخوار، 
رسول حق شناس، امام جمعه شهر 
خورزوق، محمدرضا قربانی فرماندار 

کاظمی تبار  برخوار،  شهرستان 

و  سپاه  فرمانده  موسوی  شاهین شهر، سرهنگ  فرماندار 
سرهنگ خلیلی فرمانده نیروی انتظامی شهرستان برخوار، 
سرهنگ شیری مدیرعامل شرکت تعاونی مسکن هوانیروز، 
جواد محمدی مدیرکل ورزش  و جوانان استان اصفهان 
به اتفاق علیرضا ربیع دولت آبادی رئیس اداره ورزش و 
رئیس  مرادی هرندی  احمد  و  برخوار  جوانان شهرستان 
گروه قهرمانی، رامین ناطقی رئیس دفترفنی و مهندسی 
اداره کل ورزش و جوانان، یاری، رحیمی، تهرانی و هاشمی 
شهرداران دولت آباد، دستگرد، کمشچه و شهر خورزوق، 
علی فتحی رئیس شورای شهرستان برخوار و شهر خورزوق 
احمدی، مجتبی  )علی  اعضای شورای شهر خورزوق؛  و 
طالبی، مهدی یارعلی و کبری رحیمی( شهردار:قبلی شهر 
از روحانیون از جمله  خورزوق مهندس یاری، تنی چند 
حجت الاسلام سیدعلی موسوی موُلف کتاب خیر کثیر 
از معتمدین شهر  اسماعیل طباطبایی  آقا سید  و حاج 
خورزوق ، تبریزیان مدیر حمل ونقل شهرستان برخوار و 
فریدون حسن نژاد از شهرک سیمرغ و تعدادی از بزرگان 
و ریش سفیدان و خانواده های معزز شهدا، حضور داشتند. 
معاون  جمالی نژاد  نکوداشت،  این  ویژه  میهمان  اما 
عمرانی وزارت کشور بود که با وجود خستگی راه و سفر به 
استان لرستان در ساعت ۲۰ و ۳۰ دقیقه به جمع حاضران 
در این مراسم پیوست و در سخنانی ضمن تشکر و 
قدردانی از خدمات و زحمات ارزشمند شهرداران 
شهرستان برخوار به ویژه مهندس سید فضل اله 
هاشمی شهردار خورزوق که در کمتر از یک سال 
با عملکرد و اقدامات خوبی که در شهر خورزوق 
و شهرک سیمرغ داشته نشان داد که از 
جمله شهرداران توانمند و مردمی است، 
گذشته  روز  چند  در  داشت:  اظهار 
هم که سفری به 
استان لرستان 
داشتم، از چند 

پروژه عمرانی شهرهای مختلف این استان از جمله خرم 
آباد، پلدختر، بروجرد، درود، الیگودرز و سایر شهرهای استان 
لرستان که به مرحله بهره برداری رسیده بودند دیدن کردم 
و طی مراسمی آن ها را افتتاح نمودیم. ایشان افزودند، در 
سال گذشته اتفاقات خوبی در شهرداری های شهرستان 
برخوار در راستای زیباسازی صورت گرفته که جا دارد از 
همه شهرداران تشکر کنم و دست همگی این تلاشگران 
را ببوسم.سپس حاجی دلیگانی نماینده مردم شاهین شهر، 
میمه و برخوار یاد و خاطره شهدا را گرامی داشت و گفت: 
از دکتر جمالی نژاد معاون عمرانی وزارت کشور که دعوت ما 
را پذیرفتند و ابتدا به شاهین شهر وسپس در آئین دومین 
سال نکوداشت شهر خورزوق حضور پیدا کردند سپاسگزارم 
و برای ایشان آرزوی موفقیت روز افزون دارم و دو خبر 
خوش برای فرمانداران شاهین شهر و شهرستان برخوار دارم؛ 
پس از ۲۰ سال حدود یک ماه پیش به لطف زحمات دکتر 
جمالی نژاد ۵۲ دستگاه اتوبوس که یک چهارم قیمت آنها 
که بالغ بر ۵۰ میلیارد و۶۰۰ میلیون هزینه داشت که یک 
میلیارد و ۳۰۰ میلیون آنرا شهرداری  ها پرداختند، ۲۰ دستگاه  
به شهر خورزوق و بقیه به سایر شهرهای برخوار واگذار گردید 
و این در حالیست که بجای پانزده اتوبوس فرسوده ای که 
بازسازی شدند، اینک اتوبوس های نو و مجهزی جایگزین 

آن ها شده است.
نماینده مردم شاهین شهر، میمه و برخوار سپس بحث 
ورزش و مدیر کل جوان ورزش و جوانان استان را پیش 
پروژه های  و  هستند  ورزشکاران  مخاطبینش  که  کشید 
ورزشی با حمايت ایشان اجرائی و یا برخی از این پروژه های 
از آنجمله زمین  نیمه تمام در شرف تکمیل هستند که 
خاکی فوتبال شهدای شهر خورزوق است که برای تسطیح 
و فرش چمن مصنوعی با تعاملی که فی مابین مدیر کل 
اداره کل  برنامه و بودجه،  شهرداری خورزوق و  سازمان 
ورزش و جوانان بعمل آمده است، در مدت زمان کوتاهی 
عملیات  شروع  کلنگ زنی  مراسم  و  شد  خواهد  اجرائی 

بازسازی رختکن ها و اتاق سرپرستی و تجهیز آن به یک 
به  وزارت کشور  آبرومند توسط معاون عمرانی  ورزشگاه 

زمین زده شد. 
حجت الاسلام  حاجی دلیگانی  سخنرانی  از  پیش  اما 
خورزوق  جمعه  امام  حق شناس  آقا  حاج  والمسلمین 
ضمن ابراز خوشحالی از برگزاری دومین سال نکوداشت 
شهر خورزوق، در سخنانی با ابراز رضایت مندی از بانیان 
شهید   ۱۵۳ از  خورزوق،  شهر  نکوداشت  آئین  برگزاری 
گرانقدر خورزوق، دلیگان، اسلام آباد و شهرک سیمرغ در 
هشت سال دفاع مقدس یاد کرد و برای شادی روحشان دعا 

نمود و افزود: شهادت افتخار بزرگی است.
و  دور  گذشته های  از  و  پیشینیان  از  ادامه  در  ایشان 
هنرمندان  کار  و  کرد  یاد  خورزوق  مردم  مجاهدت های 
و قلمزنانی که با هنرمندی نقش و نگارهای زیبائی در 
مسجدجامع و مکان های تاریخی و آثار باستانی منقوش 
کرده بودند را ستود و اضافه کرد: جلساتی مد نظر هست تا 
از خانواده شهدای والامقام و هنرمندانی که در زمینه های 
مختلف تخصص دارند و همچنین جوانانی که در رشته های 
مختلف علمی به نتایج خوبی دست پیدا کرده اند، تجلیل 
به عمل آوریم. خدمتگزاری و خدمات رسانی به مردم شهر، 
باید در اولویت کاری قرار داشته باشد که دعای خیر مردم 
را به همراه دارد. بی شک وظیفه ما ایجاد مراکز فرهنگی، 

ورزشی اجتماعی و دینی در حوزه های مختلف است  .
برخوار  شهرستان  اسلامی  شورای  رئیس  فتحی  علی 
و شهر خورزوق نیز ضمن خوشآمد گوئی به مقامات 
ارشد شهرستان برخوار و شهرخورزوق، در سخنانی  از 
خدمات ارزشمند شهرداران شهرستان برخوار تقدیر کرد 
و گفت: دومين نکوداشت شهر خورزوق در تاریخ این 
شهرکهن ثبت شد تا به یاد داشته باشیم، شهری کهن 
با مردمانی سخت کوش و صبور، باید از امکانات رفاهی 
در زندگی برخوردار باشند. روز نکوداشت شهرخورزوق 
بدین معناست که ما مسئولین برای سربلندی مردم 
این شهرستان باید به وظایفمان صادقانه عمل کنیم و 
برای تحقق اهداف از جان مایه بگذاریم. انشاالله سال 
محترم  اعضای  و  شهرداری  مضاعف  همت  با  آینده 
شورای اسلامی و پرسنل خدوم شهرداری بتوانیم با رفع 
مشكلات این دیار کهن، روز نکوداشت شهر خورزوق را 
بهتر و پربارتراز دوسال اخیر برگزار کنیم و شادی ونشاط 

را در زندگی مردم شاهد باشیم.
در ادامه این آئین باشکوه، اجرای نوای دلنشین موسیقی 
سنتی همراه با  دف و نی و سنتور و اشعاری که به زبان 
محلی سروده شد و پس از بریدن کیک ویژه دومین 
نکوداشت شهر خورزوق که بطرز زیبا و طراحی شده به 
طول ۵ متر با نقوشی از صنایع دستی و کارهای بسیار 
شکیل قلمزنی ساخته شده بود، با اهداء  گلدان های 
قلمکاری شده از خانواده محترم شهید رضائیان و سایر 
اعضای  قلمزنی،  هنرمندان  شهدا،  معزز  خانواده های 
علمی، هنری، اجتماعی، ورزشی، صنعت سوارکاری و 
پرورش اسب و پیشکسوتان کشاورزی تجلیل به عمل 
آمد و در پایان معاون عمرانی وزارت کشور هدایائی را که 
شهرداران به ایشان تقدیم کرده بودند را با اشاره به سوابق 
خدمتی قلندری پدر شهید، خبرنگار و گزارشگر ورزشی 

شبکه تلویزیونی اصفهان به ایشان اهدا کرد.

اصغر قلندری
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ورزشی
داور دیدار ایران با انگلیس مشخص شد

اسپورت«  »بی این  قطری  شبکه  کرد.  اعلام  را  انگلیس  با  روش  کی  شاگردان  دیدار  داور  نام  قطری  رسانه 
خواهد  قضاوت  را   ۲۰۲۲ جهانی  جام  در  انگلیس  و  ایران  دیدار  برزیلی،  داور  کلاوس«  »رافائل  کرد  گزارش 
در  قضاوت  سابقه  که  است  جهانی  جام  در  حاضر  داور های  باتجربه ترین  از  یکی  ساله   ۴۳ کلاوس  کرد. 
دارد. کارنامه  در  را   ۲۰۱۹ جوانان  جهانی  جام  همچنین  و   ۲۰۲۱ جنوبی  آمریکای  ملت های  جام  مسابقات 
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با  مصاحبه  در  استقلال-  فوتبال  تیم  -سرمربی  ساپینتو«  »ریکاردو 
وبسایت »توتو مرکاتو« ابتدا تحلیل خود را درباره تیم ملی فوتبال 
پرتغال مطرح کرده و گفت: »ما بازیکنان خوبی با ایده های مختلف 
برای بازی ها، بازیکنانی هم سطح چه در دفاع چه در خط میانی و 
چه در حمله داریم. فرناندو سانتوس، مربی تیم پرتغال در انتخاب 
بازیکنان اصلی کار سختی دارد. از طرف دیگر هم چند بازیکن قوی 
پرتغال از ترکیب خارج ماندند. که به عنوان مثال یکی از آن ها ژائو 
موتینیو است. پرتغالی ها همگی بسیار مثبت هستند و ما می توانیم 
تورنمنتی بزرگ را در قطر تجربه کنیم. بگذارید بگویم که امروز پرتغال 
جزو پنج شش تیمی که قادر به رقابت برای این عنوان هستند به 
حساب می آید. من واقعا امیدوارم کشورم بتواند در این راه موفق 
شود. واقعا شگفت انگیز خواهد بود که ما با کسب این عنوان تاریخ 
ساز شویم اما از طرف دیگر تیم های قوی زیادی هستند که در این 
مسیر باید شکست بدهیم. این رقابت برای همه سخت خواهد بود و 
طبق روال رقابت هایی از این دست، به کمی شانس هم نیاز است.« 
ساپینتو در پاسخ به این که آیا از نظر او دوران کریستیانو رونالدو به 
اتمام رسیده است؟ بیان کرد: »خیر فکر نمی کنم دوره او تمام شده 
کیفیت،  هنوز  نیست  قبل جوان  مثل  دیگر  کریستیانو  البته  باشد. 
قدرت و تجربه لازم را برای مواجهه با چالش هایی در این سطح دارد. 
رونالدو در آستانه جام جهانی قطر انگیزه فراوانی داشته و می خواهد 
بار دیگر کشورش را به اوج برساند. ماه ها مشغول آماده سازی بوده 
ساپینتو  ریکاردو  کند.«  فتح  را  قله   جهانی  جام  در  می کنم  فکر  و 
هم چنین درباره عملکرد تیم باشگاه استقلال و تجربه کسب قهرمانی 
من  برای  چالش خوب  یک  »استقلال  گفت:  تیم  این  با  سوپرجام 
است. من مربی تیمی با ۳۵ میلیون هوادار هستم و مهم ترین و 

محبوب ترین باشگاه در کل آسیا در شبکه های اجتماعی است.«

»ســاپینتو«: دوره رونالدو 
هنوز تمام نشــده است

»کارلوس کی روش« از پیشرفت »مهدی طارمی« تمجید کرد و در پاسخ 
به سوالی درباره جنجال های پیرامون مهاجم پورتو و اتهامات مربوط به 
شبیه سازی، سرمربی تیم ملی ایران تاکید کرد: »حضور طارمی در پورتو 
به طور طبیعی باعث ایجاد خصومت در بین رقیبان می شود. ما بازیکن 
مهم تری از او داریم که همان تیم است. در پرتغال، وقتی برای پورتو گل 
می زنید، قلب سه یا چهار میلیون هوادار دیگر تیم ها را می شکنید. وقتی 
برای اسپورتینگ گل می زنید، خیلی های دیگر را متاثر می کنید. این برای 
یک بازیکن طبیعی است. طارمی در پرتغال بسیار موفق است و بازیکنی 
عالی بوده و طبیعی است که مطبوعات لیسبون از طارمی خوش شان 
نیاید )می خندد(. همیشه همین طور بوده است.« سرمربی تیم ملی ایران 
در پاسخ به این پرسش که در صورت صعود شاگردانش به فینال جام 
جهانی ۲۰۲۲ ، تمایل دارد با کدام تیم روبه رو شود؟ گفت: »پرتغال حریفی 
است که دوست دارم در فینال با آن بازی کنیم )با خنده(؛ البته با احترام 
درباره شرایط  کره جنوبی(.« کی روش  )سرمربی  بنتو  پائولو  به دوستم 
کریستیانو رونالدو در یونایتد نیز گفت: »من کمی از این جریانات دور 
هستم. این اتفاقات من را شگفت زده نمی کند. محیط کار، مانند زندگی، 
پیشرفت خود را دارد. قرارداد با کریستیانو به عنوان عنصری که می تواند 
وارد باشگاه شود تا فلسفه سال های اخیر را تغییر دهد اتفاق خوبی بود 
ولی در یونایتد سه باشگاه از یونایتد خیلی جلوترند. شما نمی توانید این 
را در شش ماه یا یک سال درست کنید، چهار تا هفت سال طول می کشد. 
نمی توان یک بازیکن ۳۷ ساله را به همان شکلی که یک بازیکن ۲۰ ساله 
مدیریت کرد. سعی می کنیم تمام تلاش خود را برای کسب امتیاز انجام 
دهیم. همیشه تلاش می کنیم و بازی به بازی پیش می رویم. درباره 
پرتغال باید بگویم که هرگز این همه بازیکن فوق العاده در یک تیم گرد 
هم نیامده اند. این بار پرتغال همه شرایط را دارد. آیا می تواند قهرمان 

شود؟ بله. همه می توانند، اما پرتغال فرمول انفجاری دارد.«

»کی روش«: دوست دارم در 
ــال بازی کنیم! فینال با پرتغ

گپ لوگ د�ی

ه
گ

ن�

با اعــلام کمیتــه داوران فیفــا، »دانیله اورســاتو« 
ایتالیایــی بــازی افتتاحیه جام جــام جهانی قطر را 
قضاوت خواهد کرد. اورساتو ۴۶ ساله که از سال ۲۰۱۰ 
در لیست داوران یوفا قرار گرفته،  تاکنون هیچ دیداری 
در رقابت های جام جهانی را قضاوت نکرده بود و بازی 
افتتاحیه ۲۰۲۲، اولین قضاوت او در بزرگترین رویداد 

فوتبالی جهان محسوب می شود.
اورســاتو در جام جهانی ۲۰۱۸ به عنوان داور ویدئویی 
مورد اســتفاده قرار گرفت و به نظر می رســد، سپردن 
ســوت بازی افتتاحیه جام جهانی به داور ۴۶ ســاله 
ایتالیایی بیشتر به علت عدم حضور تیم ملی فوتبال 
ایتالیا در جام جهانی و حضور اینفانتینو و کولینا در 
راس تصمیم ســازی در نهاد فیفاست. همچنین این 
داور ایتالیایــی قضاوت دیــدار فینال لیگ قهرمانان 
اروپا را بین بایرن مونیخ و پاری ســن ژرمن در ســال 
۲۰۱۹ برعهده داشــته و ســال گذشــته نیز به عنوان 

بهترین داور کشور ایتالیا انتخاب شده است.
در جام جهانی ۲۰۰۶ هوراسیو الیزوندو، داور آرژانتینی 
به عنــوان داور بــازی افتتاحیه انتخاب شــد که در 
نهایــت قضاوت بازی فینال را هم به او ســپردند. در 

جام جهانی ۲۰۱۰ آفریقای جنوبی، روشــن 
ایرماتوفِ ازبــک داور دیدار افتتاحیه 
بود که یکــی از بازی های نیمه نهایی 

به او ســپرده شــد. در جام جهانی ۲۰۱۴ 
برزیل نیشــیمورای ژاپنی داور افتتاحیه 

بود که در نهایت بازی رده بندی را نیز قضاوت 
کرد و در نهایت اینکه در جام جهانی ۲۰۱۸ روســیه 

نســتور پیتانا داور آرژانتینی بــود که بازی افتتاحیه 
را قضــاوت کــرد، که همانند هموطنش، هوراســیو 
الیزوندو در جام جهانی ۲۰۰۶، دیدار نهایی جام را نیز 
قضاوت کرد، اکنون باید دید آیا اورساتو هم می تواند 
داور افتتاحیه و فینال ۲۰۲۲ قطر باشــد و نام خود را 
مانند دو داور آرژانتینی جاودانه کند یا خیر. هر چند 
عدم حضور ایتالیا در جام جهانی نیز می تواند در این 

انتخاب موثر باشد.

داور افتتاحیه جام به دنبال قضاوت در دیدار نهایی؛

اینفانتینو و کولینا فینال قطر2022 
را به »اورساتو« می دهند؟

نقل قول

»اینفانتینو«:

 الکل؟ مشکل شما این است؟ 
سه ساعت در روز نخورید!

جانی اینفانتینو، رییس فدراســیون جهانی فوتبال 
فیفا در نشست خبری برگزار شده در مرکز کنوانسیون 
ملی قطر در پاســخ به انتقادها از سیاســت اعمال 
شده از سوی قطر در ممنوع کردن صرف مشروبات 
الکی در استادیوم های محل مسابقات جام جهانی 
گفت:  فکر نکنم اگر روزی برای مدت ســه ســاعت 
الکل مصرف نکنیــد بمیرید. کشــورهای اروپایی 
هــم بعضــا محدودیت هــای مشــابهی در زمینه 
مصرف نوشــیدن های الکلی در استادیوم ها اتخاذ 
شده اســت و در قطر مکان هایی برای مصرف این 
نوشــیدنی ها در خارج از استادیوم ها در نظر گرفته 
شده اســت. این تصمیم مقامات قطری به جهت 
مدیریت برگزاری اجرای این مســابقات که این بار 
کوتاه تر و فشــرده تر از جام جهانی های قبلی برگزار 

می شوند ضروری است.
رییس فیفا خواستار روی آوردن به تعامل و تفاهم 
برای بهتر برگزار کردن رقابت های جام جهانی شده 
و تصریح کرد: نباید شــکاف ایجاد کنید؛ باید اتحاد 
ایجاد کنید؛ باید در جام جهانی نژادپرستی را متوقف 
کنیم همه زندگی ســختی داریم. مدارا با خودمان 
شروع می شود و نباید تهاجم را گسترش دهیم باید 
تفاهم را گســرش دهیم. فیفا یک سازمان جهانی 
اســت ما نمی خواهیم سیاسی باشیم فوتبال همه 
را متحد می کند. من خواســتم در زمان تلاش برای 
طرح نامزدی مشــترک کره شــمالی و کره جنوبی 
برای میزبانی جام جهانی فوتبال ۲۰۲۳ زنان به کره 
شمالی بروم که البته میسر نشد ولی اگر لازم باشد 
ســفر من به رفع اختلافات دو کشور کمک کند، باز 
هم به چنین ســفری خواهم رفــت. امیدوارم این 
جام جهانی چشــم های افراد زیادی را چه در غرب 
چه شــرق بــاز کند. ما همه در یک جهان یکســان 
زندگــی می کنیم کــه بایــد در آن همدیگر را درک 
کنیم، با هم کنار بیایم و همدیگر را بشناسیم. اگر 
فکر می کنیم چیزی اشــتباه هست باید بگوییم و 
شــاید بتوانیم به همه کمک کنیم همدیگر را بهتر 

درک کنند.
اینفانتیو در پاســخ به ســوال یــک خبرنگار درباره 
وضعیت ایران با اشــاره بــه این که وضعیت ایران 
خوب نیســت گفت: اما آیا این به معنی این است 
که همه مردم ایران بد هستند؟ خیر. من در گذشته 
و در زمان ریاست جمهوری حسن روحانی چند بار 
برای پیگیری مساله حضور زنان در استادیوم ها به 
ایران ســفر کردم. ما سازمان ملل و پلیس جهانی 
و  ســربازان کلاه آبی نیستیم. تنها سلاح ما توپ 
فوتبال اســت و ما باید تعامل کنیــم. امیدواریم 
بــه خاطر تلاش هــای ما چند هزار تــا کارگر دیگر 
در قطر و چند هزار تا زن دیگر در ایران خوشــحال 

شده باشند.
او هم چنین در پاســخ به ســوال یک خبرنگار دیگر 
درباره مســائل مربوط به ایران و این که چرا به ایران 
اجازه داده شده در جام جهانی بازی کند و ایران را از 
جام جهانی کنار نگذاشته اند؟ گفت:  مگر دو حکومت 
و دو ایدئولوژی قرار است در جام جهانی با هم بازی 
کنند؟ بازی بین دو تیم فوتبال است. اگر شما جنگ 
جهانــی می خواهید بروید جنگ جهانی اما این یک 
تورنمنت فوتبال است. آیا در ایران همه ۸۰ میلیون 
مردم ایران بد هســتند؟  شــاید خیلی مسائل بد در 
ایران باشد اما همه که در ایران بد نیستند. آیا همه 
۶۰ میلیون مردم انگلیس بد هســتند؟ نیستند. آیا 
به خاطر وجود چند فــرد بد در یک مردم، باید همه 
آن هــا را تحریــم کنیم. نه چون مــا می خواهیم به 
رفع اختلافات کمک کنیم و به غیر از ما هیچ کس 

دیگری این کار را در دنیا نمی کند.

محسن بهره دار



روزنامه

77 ورزشی
داستان بیرانوند می تواند در هالیوود پخش شود

نشریه دیلی میلی انگلیس در گزارشی پرتاب های علیرضا بیرانوند دروازه بان تیم ملی کشورمان را برای انگلیس 
خطرساز دانست و پرتاب های بلند این بازیکن را به پرتاب های هیولا تشبیه کرد. این رسانه انگلیسی نوشت: داستان 
علیرضا بیرانوند دروازه بان ایران می تواند در هالیوود پخش شود. داستان از این قرار است که او با کار کردن به عنوان 
چوپان، کارگر کارواش، پیتزافروش، نظافتچی خیابان، سعی می کرد وارد فوتبال شود تا به خانواده اش کمک کرد.
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مکث

فرهاد غلامعلی 

نقل قول

شغلم گلزنی است اما ما یک تیم هستیم؛

»طارمی«: نمی توانم بگویم من بهترم یا هری کین!

»رئیس فدراسیون« پناهنده شد!؟

بوکس ایران گوشه رینگ!
 

یادداشت

تیم  ملی، تیمِ همه ایرانیان است؛

 ایران آمادۀ پیکار بزرگ
 با پیر فوتبال 

تیم ملی قداست دارد و چندان مهم نیست که پیراهنش 
بر تن چه بازیکنی باشد، چرا که این ارزش پیراهن است 
که به بازیکن و مربی ارج و منزلت می بخشد. این پیراهن 
روزگاری بر تن عباس شوتی، امیرحسین برومند، جعفر 
حجازی  ناصر  و  روشن  حسن  و  پروین  علی  کاشانی، 
بوده، روزی هم برتن علی دایی، احمدرضا عابدزاده، کریم 
بر تن علیرضا  امروز هم  و  باقری و مهدی مهدوی کیا 
بیرانوند، مهدی طارمی، علیرضا جهانبخش و سردار آزمون 

و... است.
تیم  پیراهن  قداست  حفظ  راه  در  دادن  سر  حقیقتاً 
ملی بالاترین افتخار و نهایت غرور یک ورزشکار است. 
بازیکنانی که امروز در قطر با عنوان ملی پوشان فوتبال 
خاک  و  آب  همین  فرزندان  نیز،  یافته اند  حضور  ایران 
هستند و نیازمند حمایت های مردم ایران. بی تردید آن ها 
دارند  حضور  جهانی  جام  در  ایران  سربلندی  برای  تنها 
و برای عمل کردن به وظیفه شان در قبال پیراهن تیم  
نیز  کشورشان  مردم  همراهی  به  تلاش،  بر  علاوه  ملی 

نیاز دارند.
ملی  تیم  از ساعت 16:30  آبان ماه  دوشنبه ۳۰  روز  اما 
ایران در اولین بازی خود در جام جهانی قطر به مصاف 
تیم ملی انگلیس در دیداری بسیار حساس و نفس گیر 
خواهد رفت؛ حریفی صاحب نام و با مهره های بزرگ که 
ایرانی در گام  یوزهای  برای  را  می تواند شروع دشواری 
نخست رقم بزند، به امید آنکه نمایش ایران برابر انگلیس 
پایه های موفقیت در دو بازی بعدی دور مقدماتی باشد.

موضع صریح وزیر ورزش درباره سرنوشت 
»کارلوس کی روش«؛

 سرمربی پرتغالی در 
جام ملت های آسیا ماندنی شد؟

گفت:  خود  مصاحبه  ترین  تازه  در  سجادی«  »حمید 
امیدوارم تیم ملی موفق باشد از تهران به اعضای تیم 
ملی، کادر فنی و در رأس کادر فنی به کارلوس کی روش 
خسته نباشید می گویم. کی روش این روزها نشان داد 
و  است  ایستاده  ملی  تیم  کنار  شجاع  و  غیرت  با  که 
متعصب کار خود را دنبال می کند. به او افتخار می کنم 
که موضع صریح خود برابر رسانه های خارجی مشخص 
نخواهیم  کنار  را  او  و  هستیم  کی روش  کنار  ما  کرد. 
گذاشت. امیدوارم با درخشش در بازی اول جام جهانی 

دل مردم عزیز کشورمان را شاد کنند.
با صحبت های وزیر ورزش و جوانان در مورد کارلوس 
کی روش که برای چندمین بار تکرار شد، به نظر می رسد 
مربی پرتغالی در جام ملت های آسیا )2023 – قطر( هم 
در کنار تیم ملی باشد. موضوعی که پیش تر از سوی نبی، 
نایب رییس فدراسیون فوتبال بدان اشاره شده بود. نبی 
گفته بود در صورت نمایش خوب تیم ملی در جام جهانی 
قرارداد کارلوس کی روش از سوی فدراسیون فوتبال برای 
جام ملت ها تمدید خواهد شد. او شرط فدراسیون فوتبال 
را صعود اعلام نکرد و گفت نمایش خوب و قابل دفاع هم 
برای ما قانع کننده خواهد بود. موضع گیری های اخیر 
کارلوس کی روش در مصاحبه با خبرنگاران رسانه های 
خارجی حتی موجب تحسین این مربی از سوی مجلس 
شورای اسلامی شده است و به نظر می رسد کارلوس کی 
روش پیش از جام جهانی نظر مدیران تصمیم گیر را برای 

تمدید قرارداد خود جلب کرده است.

مواضع  همواره  که  خارجی  فارسی زبان  رسانه  یک 
اعلام  فایل صوتی  انتشار یک  با  داشته،  ایرانی  ضد 
قصد  ایران  بوکس  فدراسیون  رییس  که  است  کرده 
روز  همچنین  دارد.  را  اسپانیا  کشور  در  پناهندگی 
گذشته خبرگزاری »ایسنا« نیز با اعلام این خبر نوشت: 
ایران، چند  بوکس  فدراسیون  رئیس  ثوری  »حسین 
روز پیش به همراه تیم ملی جوانان برای حضور در 
رقابت های قهرمانی جهان ۲۰۲۲ عازم اسپانیا شد که 
اکنون یک رسانه فارسی زبان خارجی با انتشار یک 
گفت وگو و فایلی صوتی مدعی عدم بازگشت حسین 

ثوری به ایران شده است.« 
ادعا  مذکور  رادیویی  گفت وگویی  در  ثوری  گویا 
جمهوری  بوکس  فدراسیون  رئیس  دیگر  کرده 
اسلامی ایران نیست و هر کسی که می خواهد، 
می تواند به ایران بازنگردد! گفتنی است؛ مدیرکل 
اسبق ورزش و جوانان سیستان و بلوچستان، با 
اتمام حدودا سه دهه ریاست حاج احمد ناطق 
 ۱۳۹۶ دی  پنجم  بوکس،  فدراسیون  در  نوری 
دوره  اتمام  از  پس  و  شد  نوری  ناطق  جانشین 
چهار ساله ریاستش، برای چهار سال دوم نیز رای 
اعتماد مجمع را به دست آورده بود. شایان ذکر 
است؛ مسابقات بوکس جوانان قهرمانی بوکس 

از ۲۴ آبان ماه تا پنجم آذرماه به میزبانی اسپانیا 
بوکسورهای  می شود.  برگزار  آلیکانته  شهر  در  و 
جوان ایران تا آخرین روزها به دنبال دریافت ویزا 
بودند و در آخرین لحظات مسافر اسپانیا شدند. 
رئیس فدراسیون بوکس در این سفر، بوکسورهای 
جوان را همراهی کرد؛ این در حالی است که او در 

مسابقات بوکس قهرمانی آسیا، کنار ملی پوشان 
واکنش   دید  و  ماند  منتظر  باید  نبود.به هرجهت 
این خبر چه خواهد  به  مسئولان ورزش نسبت 
چندان  کشور  ورزش  روز  و  حال  چند  هر  بود، 
مساعد نیست و متولیان امر باید هرچه سریع تر 

پاسخگوی عملکردشان باشند.

»مهدی طارمی« که به همراه تیم ملی برای حضور در جام جهانی ۲۰۲۲ در قطر به سر می برد، در گفت وگو با خبرنگاران اظهار 
کرد: در ابتدای صحبتم می خواهم به خانواده هایی که در این مدت اخیر  در ایران داغ دیدند تسلیت بگویم. ما اینجا حضور 
داریم که بتوانیم دل مردم را شاد کنیم و این برای ما بالاترین اتفاق است. اگر بتوانیم این خواسته را رقم بزنیم خیلی خوب 
است. این را باید بگویم که ما مثل سایر اقشار جامعه یکسری وظایف داریم و باید کارمان را انجام دهیم و تمام تلاشمان را 

می کنیم تا به دستاوردی که مدنظر داریم برسیم و اکنون تمام تمرکز را روی این موضوع گذاشته ایم.

سیدرضا فیض آبادی

درحاشیه

»مهدی طارمی« که به همراه تیم ملی برای حضور 
در  می برد،  سر  به  قطر  در   ۲۰۲۲ جهانی  جام  در 
گفت وگو با خبرنگاران اظهار کرد: در ابتدای صحبتم 
اخیر   این مدت  در  به خانواده هایی که  می خواهم 
در ایران داغ دیدند تسلیت بگویم. ما اینجا حضور 
داریم که بتوانیم دل مردم را شاد کنیم و این برای 
ما بالاترین اتفاق است. اگر بتوانیم این خواسته را 
رقم بزنیم خیلی خوب است. این را باید بگویم که ما 
مثل سایر اقشار جامعه یکسری وظایف داریم و باید 
کارمان را انجام دهیم و تمام تلاشمان را می کنیم تا 
به دستاوردی که مدنظر داریم برسیم و اکنون تمام 

تمرکز را روی این موضوع گذاشته ایم.
وی در پاسخ به این سوال که آیا در جام جهانی 
فوروارد  پست  در  من  گفت:  کرد؟  خواهی  گلزنی 
بازی می کنم و شغلم این است که گل بزنم. تا 
بازی می کنم و تمام  برای تیم  بتوانم  جایی که 
توانم را می گذارم اما نمی دانم چه اتفاقی می افتد. 
قطعا تمام تلاشم را خواهم کرد تا برای تیم ملی 

موثر باشم.
در  اکنون  آیا  که  سوال  این  به  پاسخ  در  طارمی 
بهترین دوران فوتبالی ات حضور داری؟ گفت:  بله! 
کنسیسائو،  تاثیر  درباره  او  است.  همینطور  حتما 
سرمربی تیم پورتو در افزایش سطح بازی اش نیز 
تاثیر  خیلی  من  فوتبال  در  خیلی  او  قطعا  گفت: 
داشته است. در این دو و نیم سال خیلی نکات از او 
و بازیکنان یاد گرفته ام. همانطور که می دانید پورتو 
یک تیم بزرگ و شناخته شده در دنیاست و قطعا 
یکی از دلایل پیشرفت من آقای کنسیسائو و تیم 

پورتو بوده است.
مهاجم تیم ملی ایران در پاسخ به این سوال که 
هری کین بازیکن بهتری است یا مهدی طارمی؟ 
است.  بهتر  بازیکن  کدام  بگویم  نمی توانم  گفت: 
بازیکنی در چه تیمی قرار دارد و  ببینید چه  باید 
شرایط تیم چیست اما تیم ما یک تیم متحد است 
تیم  اما  باشی  داشته  بزرگ  بازیکن  شما  وقتی  و 

نداشته باشی نمی توانی نتیجه بگیری. من ترجیحم 
وجود  بزرگی  بازیکن  ما،  تیم  مثل  که  است  این 
نداشته باشد و همه در یک سطح باشند ولی یک 
تیم باشیم و این تیم بودن باعث می شود بتوانیم 
اتفاقاتی را رقم بزنیم. ما به عنوان یک تیم حرفه ای 

در زمین برای همدیگر بازی می کنیم.
جهانی  جام  در  پرتغال  ملی  تیم  درباره حضور  او 
تیم  برای  قلبم  ته  از  از همه من  اول  هم گفت: 
برای  من  می کنم.  موفقیت  آرزوی  پرتغال  ملی 
توانم  در  چه  هر  و  می کنم  بازی  ایران  ملی  تیم 
هست برای تیم ایران می گذارم اما اگر بخواهم تیم 
این  انتخاب کنم قطعا  رقابت ها  این  را در  دومی 
تیم پرتغال است و از صمیم قلب برای آنها آرزوی 
به  تا  کرد  خواهم  حمایتشان  و  می کنم  موفقیت 
موفقیت برسند.طارمی در پاسخ به این سوال که آیا 
احساس راحتی داری وقتی مدام در پرتغال درباره 
پنالتی های تو صحبت می شود؟ گفت: از زمانی که 
VAR آمده چند تا از پنالتی ها را داوران بر روی من 
گرفتند و چند تا را نگرفتند؟ شاید از ۲۰ صحنه ۱۹ 
صحنه پنالتی بوده و قطعا یکسری اتفاقات افتاده 

 VAR که داوران پنالتی گرفته اند. از موقعی که
آمده همه چیز مشخص است و این پنالتی ها 
تصمیم من نبوده و تصمیم داوران بوده است.

سه  به  نسبت  که  سوال  این  به  پاسخ  در  او 
سال اخیر چه تفاوت هایی در تو به وجود 

خیلی  قطعا  گفت:  است؟  آمده 
به  وقتی  دارد.  وجود  تفاوت 

پرتغال آمدم، تیم ریو آوه 
اروپایی  نخستین تجربه 
از  پیش  تا  و  بود  من 
در  بازی  تجربه   این 
نداشتم  را  بالا  سطح 
به  وقتی  از  ولی 
پورتو آمدم و در لیگ 
قهرمانان بازی کردم و 

در لیگ پرتغال که جزو پنج تیم برتر دنیاست حضور 
پیدا کردم، قطعا تجربه ام خیلی بیشتر شده است. 
بازی در پورتو اعتماد به نفس من را هم بیشتر کرده 
و این دلیلی است که الان در پورتو بهتر از زمانی 

هستم که برای اولین بار به اروپا آمدم.
مهاجم تیم ملی ایران در پاسخ به این سوال که آیا 
ممکن است عملکردت در این جام باعث شود به 
تیم بزرگتری بروی؟ گفت: همانطور که گفتم پورتو 
جزو تیم های بزرگ دنیاست. من و تیمم شرایط 
خیلی خوبی داریم. خیلی خوشحالم که در این تیم 
حضور دارم. وقتی در پورتو بودم و خبرنگاری از من 
درباره جام جهانی پرسید گفتم الان تمرکزم روی 
پورتو است و الان هم با احترام باید بگویم تمرکز 
من در حال حاضر بر روی تیم ملی است و به هیچ 
چیز دیگر به غیر از موفقیت تیم ملی فکر نمی کنم. 

باید ببینیم جام جهانی چطور پیش می رود.
طارمی در پاسخ به سوال یک خبرنگار درباره اتفاقات 
رخ داده در ایران اظهار کرد: در ابتدای صحبت هایم 
به این موضوع اشاره کردم. یکسری صحبت ها هم 
قبلا انجام داده ام و الان فقط با تمرکز به فکر شاد 

کردن دل مردم هستیم.
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روز شــنبه -بیست وهشــتم آبان ماه- مجمع سالانه 
هیأت گلف اســتان البرز با حضور »محمد کاظمی« 
سرپرســت فدراســیون گلف و »مهرداد جمشیدی« 
دبیر فدراسیون، »رضا عباس زاده« رییس هیات گلف 
استان، مســئولین اداره کل ورزش و جوانان البرز و 
همچنین ورزشکاران و اعضای هیات گلف استان در 
ســالن جلسات اداره کل ورزش و جوانان البرز برگزار 
شد. در ابتدای این جلسه رئیس هیات گلف استان، 
گزارشــی از عملکرد فنی، مالی و تقویم سالانه گلف 
اســتان ارائه داد که مورد تأییــد و تصویب اعضای 

مجمع قرار گرفت. 
عباس زاده اظهار کرد: »در ســال ۹۹ که مســئولیت 
هیأت گلف را پذیرفتم، حساب هیأت را با ۲۰۰ هزار 
تومــان تحویل گرفتیم، هر چند در آن برهه زمانی با 
توجه به شــیوع ویروس کرونا در کل کشور فعالیت 
خاصی نداشتیم، اما در ادامه با تلاش تمام اعضای 
هیأت اســتان، در مسابقات قهرمانی گلف کشور در 
بخش انفرادی مقام اول را کســب کردیم و در بخش 

تیمی نیز دوم شــدیم. همچنین در دو سال گذشته 
کل دریافتی ما از محل استان ۵۱ میلیون تومان بوده 
که مبلغ ۳۰ میلیون تومان هم هزینه شده است. در 
شرایطی که برای اعزام به مسابقات نیز اسپانسرها، 

هزینه های ورزشکاران را بر عهده گرفتند.«
رئیس هیأت گلف استان در ادامه صحبت های خود 
افزود: »خوشبختانه در سال های اخیر گلف را به مهد 
کودک هــا، مدارس و دانشــگاه ها بردیم، همچنین 
آموزش و پرورشِ اســتان هم اعلام آمادگی کرده تا 
با فعالیــت ۲ هزار مربی آمــوزش و پرورش نیروی 
محرکــه ورزش گلف در البــرز باشــد. بی تردید اگر 
بخش استعدادیابی تقویت شــود، خدمات موثری 
در ســطح مدارس البرز انجام خواهد شد. همچنین 
۲۲ مورد در تقویم ورزشــی سالانه ۱۴۰۲ برنامه ریزی 
شده که مهم ترینِ آن ها، در زمینه آموزش و برگزاری 

کارگاه های آموزشی است.«
اما سرپرســت فدراســیون گلف نیز با بیــان اینکه 
چندین دهه اســت که در اســتان البرز و رشته های 
ورزشــی متعددی فعالیت داشــته، تصریح کرد: »با 
دغدغه های ورزشــکاران آشنا هستم و آن ها را درک 
می کنــم، در ورزش هم رایگان کار کردن نداریم، اما 

مقام عالــی وزارت مبلغی را به عنــوان  بودجه برای 
تمام  هیأت  ها تخصیــص دادند که ما هم ۱۰ درصد 
از بودجه مــان را می توانیم به هیأت  های اســتانی 

اختصاص دهیم.«
کاظمی در ادامه با ابراز خرســندی از حضور در جمع 
اعضای هیأت اســتان البرز اظهار کرد: »همکاری و 
تعامــل با شــهرداری ها امری مهــم و ثمربخش در 
همگانی کردن رشته گلف خواهد بود. همچنین باید 
تلاش کنیم تا شــرایط و امکانــات مینی گلف برای 
استفاده عموم در سطح پارک ها فراهم شود. حرکت 
هیأت گلف اســتان البرز رو به جلو بوده و به خوبی 
در حال طی کردن روند رشــد و توسعه است. بنده و 
همکارانم در فدراسیون گلف نیز هر اقدامی که لازم 
باشد را برای کمک به پیشرفت این رشته ورزشی در 
سطح استان البرز انجام خواهیم داد. همچنین یک 
ســت کامل کلاب نیز به هیأت گلف استان از طرف 

فدراسیون هدیه خواهد شد.«
اما در دبیر فدراســیون گلــف نیز طی صحبت هایی 
خاطر نشــان کرد: بــا توجه به این که از ســال ۹۷ 
مجمعی در این اســتان تشــکیل نشــده، گزارش 
عملکرد مناســبی ارائه شد و این  مهم نشان دهنده 

این اســت که هیأت گلف اســتان البرز در این دوره 
رونق خاصی پیدا کرده اســت. خوشبختانه بیش از 
هزار میدان گلف به ۲۰ اســتان کشــور اضافه شده، 
همچنین امروز ۱۳۷۸ میدان مینی گلف استاندارد 
در کشــور داریــم، امــا در زمینه گلف بســیاری از 
هیأت  هــا هنوز هم فعال نیســتند و ایــن برای ما 
یــک نقیصه اســت، هم اکنون در دوره سرپرســتی 
فدراســیون هســتیم  که جناب کاظمــی با نگاهی 
ورزشی دســتورات بســیار خوبی را صادر کردند که 
قدردان زحمات ایشان هستیم، همچنین ۱۰ درصد 
بودجه فدراســیون  گلف برای تجهيــزات می تواند 
هزینه شود که سهمیه استان البرز هم در فاز اول و 

فازهای بعدی محفوظ است. 
جمشــیدی در پایــان تصریح کــرد: در اوایل خرداد 
یک مربی خارجیِ استرالیایی به ایران خواهد آمد تا در 
مباحث توسعه فنی گلف و ارتقای دانش ورزشکاران 
و مربیان به ما کمک  کند، همچنین دوره مارشــال 
نیز در فصل زمســتان برگزار خواهد شد. پیش بینی 
می کنیــم  در ۴ ماهه پایانی ســال نیز فعالیت های 
خوبی در فدراســیون گلف انجام شود، هر چند این 

مهم به شرایط مالی فدراسیون نیز بازمی گردد.

گزارش

در مجمع سالانه »هیأت گلف استان البرز« مطرح شد؛

گلف البــرز در مسیر رونق و توسعه
مریم ولی زاده


